
üketiciler Birliği Ge-
nel Başkanı Mah-
mut Şahin, FİLE

Market’in bazı şubelerinde na-
kit ödemeyi kaldırarak sadece
kredi kartı ve banka kartlarıyla
hizmet vermesine tepki gös-
tererek, “Kredi kartı ya da
banka kartıyla alışveriş
yapma zorunluluğu
olduğunda maliye-
tin artacağı bir sis-
temi bize dayatı-
yorlar” dedi. FİLE
Market bazı mar-
ketlerinde nakit
ödemeyi kaldıraca-
ğını ve sadece kredi,
banka kartıyla ödeme
kabul edeceğini resmen
duyurdu. FİLE Market’ten ya-
pılan açıklamada, "Sevgili müş-
terilerimiz 08.07.2024 tari-
hinden itibaren bu mağaza-
mızda yapılan alışverişlerde
daha pratik, hızlı ve hijyenik
bir alışveriş deneyimi yaşa-
manız amacıyla sadece
kredi/banka kartları ile öde-
meye geçilecektir” ifadeleri
yer aldı. Konuyla alakalı olarak

basın açıklaması dü-
zenleyen Tüketiciler Bir-

liği Genel Başkanı Mah-
mut Şahin, Yerli milletten

para kazanan ve büyüyen ama
projeleri yerli ve milli olma-
yan bir marketin önündeyiz.
Bunlar bir proje içerisindeler.
Bir çapa içerisindeler. Ortada
bir zehir var. Ancak bu zehri
pamuk şekerin içerisinde su-
nuyorlar. Çünkü bunu güzel
gösterecekler. Çalacaklar, kı-
lıfını hazırlamışlar ve bize
öyle sunuyorlar. Zaten hiçbir

zehri bize zehir olarak sun-
mazlar. Mutlaka güzel bir
kılıf içerisinde ya da pamuk
şeker içerisinde sunarlar. Do-
layısıyla biz bu kılıfı gören-
lerden, o pamuk şekerin içe-
risinde zehir olduğunu fark
edenlerdeniz. Bu millete ze-
hir yedirilmemesi konusunda
bir çaba içerisindeyiz.

Bu market 8 Temmuz’da
pilot bölge olarak seçtikleri
marketlerinde nakit alışverişi
bitirecekmiş. Bunu güya hijyen
adı altında yapacaklarmış. Bu

projenin yerli ve milli olma-
dığını söylemeye gerek yok.
Zaten yıllardır küresel güçler,
nakitsiz bir toplum peşindeler.
Aynı zamanda cinsiyetsiz top-
lum peşinde oldukları gibi.
Cinsiyetsiz ve nakitsiz olup,
çok mutlu olacakmışız. İşte
nakitsiz projede onların ama
sanki bu marketinmiş gibi sa-
hiplenmişler ve millete banka
kartıyla ya da kredi kartıyla
harcama yapılacak diye bir
dayatma içerisindeler. Olayı
bir küresel boyutu birde eko-

nomik boyutu var. Bir alışverişe
kart girdiği zaman bir maliyet
artışı söz konusu. Bu maliyet
artar. Zaten ekonomik sıkıntı
çeken bir milletiz. Bu kez de
alışverişte kredi kartı ya da
banka kartıyla yapma zorun-
luluğu olduğunda maliyetin
artacağı bir sistemi bize da-
yatıyorlar” şeklinde konuştu.

‘Bu ülkede Türk Lirası ne-
den geçmiyor?’ diyen Şahin,
“Bu ülkede Türk Lirası neden
geçmiyor? Burası neresi? Ne-
den kabul etmiyorsunuz? Siz
Türk Lirası’nı nasıl kabul et-
mezsiniz. Hangi cesaretle?
Küreselcilerden mi güç alı-
yorsunuz? Burası eğer bu mil-
letin memleketiyse biz buna
müsaade etmeyiz. Buradan
FİLE Marketin önünden bir
tembihimiz var. Bunu aklı-
nızdan geçirmeyin. Teşebbüs
etmeyin. Kursağınızda kalır.
Biz burada amacın hijyen ol-
madığını çok iyi biliyoruz.
Bunun arkası da var. Önce
nakitsizlik arkasından kontrol
edilebilir bir toplum.” diye
konuştu. lANKARA-İHA

Nem ile birlikte hissedi-
len sıcaklığın 50 dere-
ceye ulaştığı Adana’nın
Kozan ilçesinde Afrika
kökenli vatandaşı da sı-
caklar pes dedirtti. Ab-
dülşükür Maiga, Afri-
ka’da böyle sıcak olma-
dığını belirterek Adana-
lıları Afrika’ya davet etti.
Batı Afrika ülkesi Burki-

na Faso’dan Türkiye’ye
eğitim için İstanbul’a ge-
len ve ardından Adanalı
bir genç kız ile evlenen,
Abdülşükür Maiga (31)
Kozan’a gezmeye geldi.
Maiga, Afrika’nın da sı-
cak olduğunu ancak
Adana kadar sıcak ol-
madığını ifade ederek,
Adana sıcağının daya-

nılmaz olduğunu söyledi.
Adana’nın Kozan ilçesinde
Kozan Belediyesi Dağılcak
tabiat parkına serinlemek
için gelen gelen Maiga
ve ailesi Adana’yı çok sev-
diklerini ifade ederek
Adana’nın Afrika’dan çok
sıcak ama insanların da
çok sıcak kanlı olduğunu
kaydetti. » Sayfa 3’te
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Cumhurbaşkanı Yar-
dımcısı Cevdet Yıl-
maz, "Cezayir ülke-
mizin Afrika kıta-
sında en çok yatırım
yaptığı ülkedir. Doğ-
rudan yatırımlar an-
lamında da 6 milyar
dolar gibi ciddi bir
hacme ulaşmış du-
rumdayız." dedi. Yıl-
maz, Cezayir ziya-

reti kapsamında,
Aile ve Sosyal Hiz-
metler Bakanı Ma-
hinur Özdemir Gök-
taş ve Ticaret Bakanı
Ömer Bolat ile bir-
likte, Dünya Türk İş
Konseyi (DTİK) ta-
rafından düzenlenen
Türk İş Dünyası Bu-
luşması programına
katıldı. » Sayfa 7’de

İsviçre Merkez Ban-
kası (SNB), son 3
ayda ikinci faiz indi-
rimine giderek geliş-
miş ülkelerin para
politikasındaki gev-
şeme adımlarına ön-
cülük ederken, Avru-
pa ve Kanada bu ül-
keyi takip etti. Poli-
tika faizini İngiltere

Merkez Bankası (BoE)
son 16 yılın, ABD
Merkez Bankası (Fed)
ise son 23 yılın en
yüksek seviyelerinde
tutmaya devam eder-
ken, Macaristan, Çek-
ya ve İsveç gibi ülke-
lerin merkez banka-
ları da politika faizini
düşürdü. » Sayfa 5’te

Milli Eğitim Bakanı Yusuf
Tekin, 2023-2024 eğitim
öğretim yılı haziran dö-
nemi mesleki çalışma
programının başlaması
dolayısıyla video mesajla
öğretmenlere ve okul
yöneticilerine hitap etti.
Bakan Tekin, Türkiye
Yüzyılı Maarif Modeli
kapsamında hazırlanan
yeni müfredata ilişkin,
"Model milli ve manevi

değerleri ihtiva ederken
şimdiye kadar olduğun-
dan daha dinamik bir
eğitim iklimini hedefli-
yor." dedi. Tekin, binlerce
öğretmenle yüz yüze gö-
rüşme fırsatı olduğunu,
"Öğretmenler Odası Bu-
luşmaları" sayesinde
üstü örtülü probleme
kadar birçok meseleyi
kaynağından dinledi-
ğini aktardı. » Sayfa 3’te
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Tüketiciler Birliği Genel Başkanı Mahmut Şahin, FİLE Market’in bazı şubelerinde nakit ödemeyi kaldıra-
rak sadece kredi kartı ve banka kartlarıyla hizmet vermesine tepki göstererek, “Kredi kartı ya da banka
kartıyla alışveriş yapma zorunluluğu olduğunda maliyetin artacağı bir sistemi bize dayatıyorlar” dedi.

TBMM Kadın Erkek Fır-
sat Eşitliği Komisyonu-
nun (KEFEK) çalışmala-
rına ilişkin yazılı soru
önergesine verilen ya-

nıtta, Türkiye'de hekim-
lerin yüzde 45,8'inin, sağ-
lık çalışanlarının yüzde
65,2'sinin kadın olduğu
belirtildi. » Sayfa 2’de

Osmanlı İm-
paratorluğu
Tanzimat Dö-
nemi’ni ve
sonrasını iki
devir olarak
ayırmıştır. Bu
iki devrin ön-
cesini ve sonrasını kıyasla-
yabilmek için ise dönemi
temsil eden bazı özel  kıya-
fetler tasarlanıp giyilerek

sembolleştiril-
miştir. İstanbu-
lin adı verilen
ceket bu giy-
silerden birisi
olarak karşımı-
za çıkar. İlk
önce bir üni-

forma olarak tasarlanmış
daha sonra İstanbul  halkı
tarafından benimsenerek
kullanılmaya başlamıştır.
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Çalhanoğlu: İstediğimiz sonucu
alamadık ama her şey bitmedi

Hekimlerin yüzde 46’sı, sağlık 
çalışanlarının yüzde 65’i kadın

Bir devrin bir şehrin sembolü: İstanbulin

KAMU İHALE İLANLARINI www.ittifakgazetesi.com ADRESİNDEN TAKİP EDEBİLİRSİNİZ

A Milli Futbol Takımı'nın kaptanı Çalha-
noğlu, "Başından bu yana gruptan çıkma
hedefimiz vardı. Hala da bu hedefimiz
var. İstediğimiz sonucu alamadık ama
her şey bitmedi." dedi. » Sayfa 11’de 

HAVVA İNCECİK’İN HABERİ 12’DE

TBakan Tekin: Türkiye Yüzyılı Maarif Modeli
daha dinamik bir eğitim iklimini hedefliyor

Gelişmiş ülkelerdeki faiz indirimlerine
İsviçre Merkez Bankası öncülük ediyor

Sıfır Atık Projesi
kapsamında haya-
ta geçirilen "Depo-
zito Yönetim Sis-
temi", pilot bölge

seçilen Ankara'nın
Kızılcahamam il-
çesinde 2 yıldır ba-
şarıyla uygulanı-
yor. » Sayfa 3’te 

Depozito iade sistemi uygulaması 
geri dönüşümü hızlandırdı

Uzmanı uyardı: 
6 aylıktan küçük 
bebekler direkt
güneş ışığına 
maruz kalmamalı

Adana sıcaklarına Afrikalılar bile hayret etti

Cevdet Yılmaz: Cezayir ülkemizin Afrika
kıtasında en çok yatırım yaptığı ülkedir

Tüketiciler Birliği’nden‘nakitsiz’ ödemeye tepki

Bayram tatilinde fahiş fiyata 23,5 milyon liralık ceza

» Sayfa 7’de

Artık her an, her yerde bir doku-
nuşla binlerce insanın dertlerini
duyuyoruz. Ancak bugün üze-
rinde duracağımız konu, bizi eği-
ten, öğreten ve geleceğimizi şe-
killendiren öğretmenlerimiz.

MUHAMMET BİNİCİ » 8’de

Eğitimin Pilotları: Geleceği inşa eden ve
zorluklara göğüs geren öğretmenlerimiz
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Hekimlerin yüzde 46’sı, sağlık
çalışanlarının yüzde 65’i kadın
TBMM Kadın Erkek Fırsat Eşit-
liği Komisyonunun (KEFEK)
çalışmalarına ilişkin yazılı soru
önergesine verilen yanıtta,
Türkiye'de hekimlerin yüzde
45,8'inin, sağlık çalışanlarının
yüzde 65,2'sinin kadın olduğu
belirtildi. TBMM Başkanvekili
Bekir Bozdağ'ın soru önerge-
sine verdiği yanıtta, KEFEK'e
28. Yasama Dönemi'nde 6 bi-
reysel başvuru yapıldığını, red-
dedilen veya başvurucuya
olumsuz dönüş yapılan baş-
vuru bulunmadığını bildirdi.
Komisyonun, kurulduğu gün-
den bugüne fırsat eşitliğinin
sağlanması ve bu eşitliğin ha-
yatın her alanında uygulan-
masına yönelik çalışmalar yap-
tığı ve yapmaya devam ettiği
kaydedilen yanıtta, "Komisyon,
kadın-erkek fırsat eşitliğinin
sağlanmasına ilişkin sorunların
gerek yasal düzeyde gerek
uygulamada iyi-
leştirilmesini
sağlaya-
rak etki-
li bir
parla-
men-
ter de-
netim
oluştur-
maktadır."
denildi. Ka-
dınları güçlendir-
menin en önemli yolunun,
kadının hayatın her alanına
özellikle de ekonomi ve üretim
sürecine dahil edilmesi olduğu
vurgulanan yanıtta, kadın is-
tihdamına ve çeşitli alanlarda
kadınların artan rolüne ilişkin
verilere de yer verildi. Türki-

ye'de, 2002'de istihdam edilen
6 milyon kadın bulunurken
2023 yılı itibarıyla bu rakamın
10 milyona çıktığı aktarılan
cevapta, şu ifadelere yer ve-
rildi: "Buradaki artış tam olarak
4 milyon olup, oransal olarak
bakıldığında yüzde 70,5'e te-
kabül etmektedir. Söz konusu
dönem için kadınların iş gü-
cüne katılım oranı yüzde
27,9'dan yüzde 35,1'e yüksel-
miş, kayıt dışı çalışan kadın
oranı ise yüzde 72,5'ten yüzde
33,2'ye gerilemiştir. Üniversi-
telerdeki kadın öğretim gö-
revlilerinin oranı yüzde 50'yi
aşmıştır. Yükseköğretimde gö-
revli profesörler içinde kadın
profesör oranı yüzde 33,2'ye,
doçent kadrosunda görev ya-
pan kadın oranı 40,2'ye yük-
selmiştir. Hekimlerin yüzde
45,8'i, sağlık çalışanlarının ise
yüzde 65,2'si kadındır. Kadın

büyükelçi sayısı
2002'de 14

iken bugün
itibarıyla
80'e yük-
selmiş-
tir." Soru
önergesi-
ne verilen

yanıtta, ka-
dın sporcu-

lara ayrı bir
önem verildiği vur-

gulanarak, 2008 Pekin Olim-
piyatları'nda 68, 2012 Londra
Olimpiyatları'nda 114 kadın
sporcu ile temsil edilen Tür-
kiye'nin, 2024 Paris Olimpiyat
Oyunları'nda ise 300 kadın
sporcu ile temsil edileceği bil-
gisi paylaşıldı. lTBMM-AA

Nefes darlığı çeken çocuğun
göğüs boşluğundan yaklaşık
yarım kilogramlık kitle çıkarıldı
Nefes darlığı şikayeti bulunan
ve Ege Üniversitesi Tıp Fakültesi
Hastanesinde ameliyat edilen 8
yaşındaki çocuğun göğüs boş-
luğundan yaklaşık yarım kilo-
gramlık kitle çıkarıldı. Elazığ'ın
Maden ilçesinde yaşayan Eslem
Taş, nefes darlığı ve kalp çar-
pıntısı yaşaması üzerine yaklaşık
6 ay önce yakınları tarafından
hastaneye götürüldü. Yapılan
muayene ve tetkiklerde çocuğun
göğüs boşluğunda kitle olduğu
tespit edildi. Aile, kızlarının ame-
liyatı için İzmir'e geldi. Taş'ı
muayene eden Ege Üniversitesi
Tıp Fakültesi Hastanesi Çocuk
Cerrahisi Ana Bilim Dalı Öğretim
Üyesi Doç. Dr. Zafer Dökümcü,
kitlenin akciğere ve kalbe giden
damarlara yakın olması nede-
niyle robotik yöntemlerle kapalı
ameliyat kararı verdi. Taş'ın gö-
ğüs boşluğunu dolduran kitle,
3 saat süren ameliyatın ardından
çıkarıldı. Taş, ameliyattan bir
gün sonra taburcu edildi. Ame-
liyatı gerçekleştiren Dökümcü,
AA muhabirine, kitlenin hastanın
sol göğüsün 3'te 2'lik kısmını

kapladığını söyledi. Robotik cer-
rahi yöntemi kullandıklarını kay-
deden Dökümcü, şöyle konuştu:
"Yer itibarıyla kalpten çıkan ana
damarın dallarında, beyne giden
atardamarın ve kola giden atar-
damarların, sinirlerin üzerine
yerleşmiş, nefes borusunu ve
yemek borusunu iten bir kitleydi.
Büyük olduğu için etrafındaki
sağlam dokulara zarar vermeden
çepeçevre onu çıkarmak oldukça
kritikti ama robotik sistemin üs-
tün görüş hakimiyeti sayesinde
ve marifetli cihazlar sayesinde
etraftaki normal ve hayati do-
kulara zarar vermeden hızlı bir
şekilde işlemi başarılı olarak ta-
mamladık hatta göğüs tüpü koy-
maya bile gerek kalmadan ve
ertesi gün taburcu edecek şekilde
ameliyatı gerçekleştirebildik."

Anne Esra Taş da kızını kay-
betme korkusu yaşadığını be-
lirterek, çocuğunun sağlığına
kavuşmasından duyduğu mut-
luluğu dile getirdi. Eslem Taş
da mutlu olduğunu, büyüyünce
öğretmen ya da polis olmak is-
tediğini ifade etti. lİZMİR-AA

Yaz sıcağında soğuk duş almanın
kalp sağlığını bozabileceği uyarısı
Trakya Üniversitesi (TÜ) Tıp
Fakültesi Kardiyoloji Ana Bilim
Dalı Başkanı Prof. Dr. Servet
Altay, sıcak havalarda serinle-
mek için tercih edilen soğuk
duşun kalp sağlığını olumsuz
etkileyebildiğini belirtti. Prof.
Dr. Altay, aşırı sıcakların insan
yaşamını olumsuz etkilediğini
söyledi. Sıcak havalarda vücu-
dun ısı dengesini sağlamak için
farklı yolların tercih edildiğini,
bunlardan birinin de soğuk suy-
la serinlemek olduğunu anlatan
Altay, yazın serinlemek için so-
ğuk suyla duş alınmasının yanlış
olduğunu, vücudun ısı dengesini
korumaya çalışırken damar ve
kalp hastalıklarının ortaya çı-
kabildiğini ifade etti. Altay, so-
ğuk duşun yarardan çok zararı
bulunduğuna işaret ederek şun-

ları kaydetti: "Soğuk duşa ya
da hızlı bir şekilde soğuk suya
girmek vücudu olumsuz etkili-
yor. Dolaşım bozukluğu oluyor,
damarlar soğuğa bağlı spazma
uğruyor. Vücudun dış tabaka-
sındaki damarlarda olan bu du-
rum sonucunda ani kan basıncı
dengesizlikleri olabiliyor. Tan-
siyon düşmesi ve artmasına bağ-
lı bayılmalar yaşanabiliyor. Aynı
zamanda kalbin kendi damar-
larında da bu olabiliyor. Dola-
yısıyla birden soğuk suya girmek
kalp spazmlarına da neden ola-
biliyor. Çok sıcak havalarda vü-
cudu serinletmek için soğuk
suya giriyoruz ancak bunu alış-
tırarak yapmak gerekli. Ilık duş
almak doğrusu ama soğuk suya
girilecekse de bu durum yavaş
yavaş olmalı." lEDİRNE-AA

ivas Medicana
Hastanesi Çocuk
Sağlığı ve Has-

talıkları Bölümü Uzmanı Dr.
Hasan Çetinkaya, ailelerin ta-
tile çıkarken mutlaka güneş
kremi, ateş ölçer, yara bandı,
ateş düşürücü, gazlı bez gibi
eşyaları yanlarına almaları
gerektiğini söyleyerek, bebekle
sorunsuz bir tatil yapabilmek
için bazı önerilerde bulundu.
“Yolculukta bebek
konforu önemli”

Araba veya uçağın bebeği
etkilemediğini ancak yolculuk
esnasında bebeğin konforu-
nun sağlanmasının önemli ol-
duğunu belirten Çetinkaya,
“Güneş kremi, güneş koruyu-
cu, mayo, güneş gözlüğü, bor-
noz, alt açma minderi, deniz
simidi veya kolluk, ateş ölçer,
yara bandı, gazlı bez, ateş
düşürücü, sürekli kullandığı
vitamin ve ilaçlar, doktoru-
nuza danışarak alacağınız ka-
şıntı giderici şurup ve jeller.
Elbise ve şortların yanı sıra
sinek saldırısından korumak
için uzun pantolon veya eşof-
man altı ve serin geceler için
ince mont, hırka ve yelek al-
mayı ihmal etmeyin. Havuz
yerine deniz tercih edilmeli
ve bebekli aileleri düşünerek
tasarlanmış oteller seçilmelidir.
Eğer bebeğiniz ek gıdaya yeni
geçmişse kaldığınız tesisin
mutfağını kullanabileceğiniz-
den veya tesisin bebeğinize
uygun yiyecekler çıkaracağın-
dan emin olun. Gitmeden 2
gün önce oteli arayarak oda-
nıza bebek karyolası ekleme-
leri gerektiğini hatırlatın. Ula-

şım konusunda araba veya
uçak bebeği etkilemez, ancak
yolculuk esnasında bebeğin
konforunun sağlanması önem-
lidir. Karayolu ile seyahat edi-
yorsanız oto koltuğu olmazsa
olmazlardandır” dedi.
“Bebeğin sağlığı
için deniz tercih
edilmeli”

Bebekli ailelerin yüzmek
için havuz yerine denizi tercih

etmelerinin bebeğin sağlığı
için daha faydalı olacağını be-
lirten Uzm. Dr. Çetinkaya, “Ai-
leler genellikle bebekleri deniz
ya da havuza sokmanın riskli
olup olmadığını merak ederler.
Deniz veya havuza sokarken
öncelikle bebeğin başını dik
tutabileceği gelişim seviyesin-
de olması gerekir. Havuzlar-
daki sterilizasyon işlemleri za-
man zaman yetersiz olabiliyor.
Bu noktada bebeğin sağlığı

açısından, daha
hijyenik olması adı-
na deniz tercih edile-
bilir. Bunun yanı sıra, be-
beğin havuz suyunu yutma-
masına dikkat etmek gerekli-
dir” diye konuştu.
“Bebekler 30
dakikadan fazla
suda kalmamalı”

Bebeğin plajda oynayabil-
mesi için plajın kumluk alan-

dan oluşması gerektiğini be-
lirten Uzm. Dr. Çetinkaya,
“Hem havuz hem deniz için
suyun sıcaklığı önemlidir. Be-
beklerin ortama 30 derece sı-
caklıktaki bir suda yüzdürül-
mesi, onların vücut sıcaklık-
larını koruyabilmeleri adına
önemli. Ayrıca 30 dakikadan
fazla suda kalmamaları altı
çizilmesi gereken bir diğer
faktör olarak öne çıkıyor. Gü-
neş ışınlarının zararlarından
korumak için ışınların en güç-
lü geldiği 11.00-16.00 saatleri
arasında güneşte fazla bulun-
mamaları gerekir. Mümkün
olduğunca güneş ışınlarına

direk maruz kalma-
malıdır. Güneş-

ten korunma-
da zorlanı-

lan yüz
gibi kü-
ç ü k
alanla-
ra gü-
n e ş
k r e mi
uygula-
nabilir.

6 aydan
büyük ço-

cuklarda
ise göz harici

bütün vücut
alanlarına güneş

kremi uygulanmasında
sakınca yoktur. Güneş kremleri
en az 15 spf olmalı, 15-50
spf arası kremler uygun kabul
edilmektedir. Yine kremler or-
ganik ve kaliteli içeriğe sahip
olmalıdır. 6 aylıktan küçük
bebeklerde güneş ışınları daha
hassas etkiye sahiptir” şeklinde
konuştu. lSİVAS-İHA

S

Eczacılardan “takviye
edici gıda” uyarısı
Tüm Eczacı İşverenler Sendikası
(TEİS) Genel Başkanı Eczacı Nurten
Saydan, Tarım ve Orman Bakanlı-
ğından ruhsatlı "takviye edici gıda"
adı altındaki ürünlerin satışının,
sadece eczanelerden yapılması ge-
rektiğini bildirdi. TEİS'ten yapılan
yazılı açıklamada, takviye edici
gıda adı altında ruhsatlandırılan
bitkisel ilaç ve vitaminlerin kulla-
nımının, şehirleşme, yetersiz bes-
lenme, stres ve uykusuzluk gibi
nedenlere bağlı artış gösterdiği be-
lirtildi. Türkiye'de de Tarım ve Or-
man Bakanlığı tarafından onaylı,
yaklaşık 12 bin "gıda takviyesi" adı
altında bitkisel ilaç ve vitaminin
bulunduğu aktarılan açıklamada,
şunlar kaydedildi: "Vatandaşlarımız
tarafından 'bitkisel' denildiği için
'zararsızdır' diye düşünülerek ra-
hatlıkla kullanılmaktadır. Halbuki
bu ürünler içinde kimyasal mad-
deler bulunmaktadır. Üzerlerinde
ayrıca 'ilaç değildir' ibaresi son de-
rece yanıltıcıdır. Bunlar ilaç etken
maddesi barındıran ürünlerdir. Ma-
sumca 'takviye edici gıda' denilmesi
son derece yanıltıcıdır."

İlaç formundaki gıda takviyele-
rinin yeterince kontrol olmadan,
saklanma koşulları gözetilmeden
kontrolsüzce marketlerde, benzin-
liklerde, çarpıcı reklamlarla sunul-
duğu ve özendirildiği anlatılan açık-
lamada, takviye edici gıdaların ilaç
olduğu ve bunların kontrolünün
sadece Sağlık Bakanlığınca yapılması
gerektiği vurgulandı. Açıklamada
görüşlerine yer verilen TEİS Genel
Başkanı Eczacı Nurten Saydan da
Kovid-19 salgını sürecinde gıda tak-
viyelerine olan talebin artmasının,
sahte ürün üretimini tetiklediğine
dikkati çekti. Saydan, "İster kimyasal
isterse bitkisel kökenli olsun, tüm
ilaçlar eczacının uzmanlık alanıdır.
Bu tür ürünlerin, Sağlık Bakanlı-
ğından ruhsatlandırılarak sadece
eczanelerden satışı yapılmalı." ifa-
desini kullandı. lANKARA-AA

Uzmanı uyardı: 6 aylıktan küçük bebekler
direkt güneş ışığına maruz kalmamalı
Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları Uzmanı Dr. Hasan Çetinkaya, bebekleriyle birlikte tatile çıkacak ailelere uyarı-
larda bulunarak 6 aylıktan küçük bebeklerin direkt güneş ışığına maruz kalmamaları gerektiğini söyledi.
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illi Eğitim Bakanı
Yusuf Tekin,
2023-2024 eğitim

öğretim yılı haziran dönemi
mesleki çalışma programının
başlaması dolayısıyla video
mesajla öğretmenlere ve okul
yöneticilerine hitap etti. Geçen
36 haftayı yoğun bir çalışma
temposuyla tamamladıklarını
ifade eden Tekin, tüm öğret-
menlere emekleri, öğretme ve
öğrenme coşkuları, ülkenin
geleceğine doğru attıkları her
adım için şükranlarını sundu.
2022 ve 2023 yıllarında mes-
leki çalışmaların mücbir se-
bepler dolayısıyla uzaktan hiz-
met içi eğitim faaliyeti şeklinde
yapıldığını, 2024 yılı nisan dö-
nemi mesleki çalışmalarının
ise Ramazan Bayramı'na denk
geldiği için yapılamadığını ha-
tırlatan Bakan Tekin, haziran
dönemi mesleki çalışmalarının
ilgili yönetmeliklerin amir hü-
kümleri ve Sayıştay'ın tavsiyesi
doğrultusunda yüz yüze ya-
pılacağını söyledi. Kurban Bay-
ramı sebebiyle mesleki çalış-
maların öğretmenlerin görev
yaptığı illerin dışında bulunma
ihtimali göz önünde bulun-
durularak il ya da ilçede, ku-
rum türüne uygun okullarda
yapılabilme imkanı sağlandı-
ğına işaret eden Bakan Tekin,
yüz yüze seminer döneminin
en verimli şekilde geçmesi te-

mennisinde bulundu. Mesleki
çalışmaların temel konusunun
Türkiye Yüzyılı Maarif Modeli
olduğunu hatırlatan Tekin, öğ-
retim programlarının yaklaşık
10 yıl önce başladıkları bir
çalışmanın neticesi olduğunu,
hazırlık sürecinde ihtiyaç ana-
lizi çalışmaları, kapsamlı top-
lantılar, uzun soluklu istişareler
ve kamuoyundaki yansımalar
üzerinden raporlamalar, de-
ğerlendirmeler yaptıklarını ak-
tardı. Bütün bu birikimin, ge-
çen yıl yaz aylarında bir veri
olarak alındığını ve bu verilerin
sistematik hale getirildiğini
anlatan Tekin, modelin bece-
riler çerçevesi oluşturulurken
yaptıkları çok açık çağrıya ica-
bet eden akademisyen, öğret-
men ve diğer eğitim paydaş-

larının katılımıyla çalıştaylar
düzenlediklerini, sonrasında
da her bir ders için oluşturulan
komisyonların, yüzlerce top-
lantı yaparak müfredatın ha-
zırlıklarını tamamladığını söy-
ledi. Yaz aylarından itibaren
1000'den fazla öğretmen ve
akademisyen ile toplantılar
düzenlediklerini, 260 akade-
misyenin, 700'ün üzerinde de
öğretmenin bu toplantılara sü-
rekli katıldığını dile getiren
Tekin, görüşlerine başvurulan
akademisyenler ve öğretmen-
lerle 1000'in üzerinde eğitim
paydaşının ortak çalıştığını,
Bakanlık merkez teşkilatındaki
bütün birimlerin de müfredat
için yoğun bir çalışma yürüt-
tüğünü belirtti. İki haftalık
askı sürecinin ardından "Tür-

kiye Yüzyılı Maarif Modeli"nin,
Talim ve Terbiye Kurulu Baş-
kanlığınca son eleştiri, görüş,
öneri ve paylaşımlar doğrul-
tusunda revize edildiğini ve
son şekline ulaştırıldığını ifade
eden Tekin, yeni müfredatın
okul öncesi, 1, 5 ve 9. sınıflarda
kademeli şekilde uygulanmaya
başlayacağını hatırlattı.
Türkiye Yüzyılı Maarif Modeli
Öğretim Programları ile ilgili
öğretmenlerin, aklına takılan
hususları formatörlerle istişare
etmelerini isteyen Tekin, "Tüm
öğretmenlerimizin geliştirilen
öğretim programlarının ortak
metin bölümünü mercek altına
almasını, programların felse-
fesini ve ortak hedeflerini iç-
selleştirmesini istiyoruz. Bu
süreçte, kendi alanınıza özgü
öğretim programları üzerinde
de çalışmalar yaparak deği-
şiklikleri özümsemenizi ve yeni
eğitim-öğretim yılı için hazır-
lıklarınıza başlamanızı bekli-
yoruz." ifadelerini kullandı.
Mesleki çalışma ile öğretmen-
lerin Türkiye Yüzyılı Maarif
Modeli kapsamında hazırlanan
programları tanımasını ve ka-
naatlerini Milli Eğitim Bakan-
lığına rapor şeklinde gönder-
mesini hedeflediklerini aktaran
Tekin, Türkiye Yüzyılı Maarif

Modeli'nin branş bazlı eğitim-
lerini vermek üzere her ilde
yeteri sayıda formatör öğret-
men yetiştirildiğini söyledi.
Türkiye Yüzyılı Maarif Mode-
li'nin erdemli ve yetkin insan
yetiştirmek üzere hazırlandı-
ğına işaret eden Bakan Tekin,
şunları kaydetti: "İnsani var
oluşumuzun evrensel doğasına
uygun ve onu geliştiren bir
felsefe üzerine kendisini ko-
numlandırırken ait olduğumuz
tarihin, geleneğin ve milli kül-
türümüzün temel karakteris-
tiğini de bünyesinde taşıyor.
Bu model hem evrensel nite-
likli bilimsel ve pedagojik il-
keleri hem de kadim medeni-
yetimizin özünü oluşturan milli
ve manevi değerleri ihtiva
ederken şimdiye kadar oldu-
ğundan daha dinamik bir eği-
tim iklimini hedefliyor. 'İyi in-
san' olmanın ve 'kendini tanı-
manın' tüm koşullarını içerecek
bir özgürleşme süreci olarak
yapılandırdığımız bu model
bir değer sistemi üzerinde; di-
jital becerilerin de vasıtasıyla
öğrenmeyi öğrenmek, birlikte
yaşamayı öğrenmek, yaparak
yaşayarak öğrenmek ve ben-
liğinin farkına varmayı öğren-
mek üzere şekillendi." ifade-
lerini kullandı. lANKARA-AA

Milli Saraylar Kurban Bayramı
tatilinde 245 bin 980 turist ağırladı
Milli Saraylar Başkanlığı’na bağlı
müzeler, 15- 23 Haziran tarihleri
arasında yaşanan 9 günlük Kur-
ban Bayramı tatilinde şehirde
kalan ve şehre gelen vatandaşlar
ile yabancı turistlerin uğrak nok-
tası oldu. Osmanlı medeniye-
tinden günümüze miras kalan
en önemli abidelerden Topkapı
Sarayı, Kurban Bayramı tatili
boyunca 131 bin 826 kişiyi ağır-
ladı. Osmanlı ve Cumhuriyet
döneminin hatıralarını bir arada
yaşatan Dolmabahçe Sarayı’nı
gezenleri sayısı ise 42 bin 582
olarak gerçekleşti. Osmanlı resim
sanatının gümünüzdeki tek tem-
silcisi Milli Saraylar Resim Müzesi
bayram tatilinde şehrin kültür -
sanat durakları arasında yerini
aldı. Beşiktaş’taki Resim Müze-
si’ni gezenlerin sayısı 12 bin
125 kişiye ulaştı. Resim Müzesi,
sergilediği yüzlerce nadide eserin
yanı sıra tabloları aratmayacak
güzellikteki bahçesi, kafesi ve
çay salonuyla bayram tatilinde
şehrin huzur mekanlarından biri
oldu. Beşiktaş, Yıldız, Nişantaşı

üçgeninde yer alan Ihlamur Kasrı
da 4 bin 256 kişiyle hatırı sayılır
bir rakama ulaştı. Anadolu ya-
kasının tek sarayı Beylerbeyi de
ziyaretçi yoğunluğunun yaşan-
dığı adreslerden biri oldu. Bay-
ram tatilinde Beylerbeyi Sarayı’nı
17 bin 886 kişi gezdi. Anadolu
yakasında turistlerin bir diğer
uğrak noktası Küçük Kasrı da 8
bin 545 kişiyi ağırladı. Tarihi
yapıları gezenlerin, tatil boyunca
hizmet veren Milli Saraylar’a
bağlı kafeteryaları ve Küçüksu
Mesire Alanı’nı tercih ettiği gö-
rüldü. Teknoloji ile tarihimizin
kültürel ve manevi mirasını bir
araya getiren İslam Medeni-
yetleri Müzesi (İMM) de ziya-
retçi akınına uğrayan adresler-
den oldu. Çamlıca Camii külli-
yesi içerisinde yer alan İMM’yi
bayram tatili boyunca 12 bin
996 kişi ziyaret etti.  Milli Sa-
raylar’ın paha biçilemez cam
eserlerinin sergilendiği Beykoz
Cam ve Billur Müzesi, ziyaret-
çilerin gözde mekanları arasına
girdi. lİSTANBUL-İHA

M

Adana sıcaklarına
Afrikalılar bile hayret etti

Aydın Lider Okulları'nın ev sahipli-
ğinde gerçekleşen 2. Ulusal Mate-
matik Şampiyonası final turu için
binlerce kişi Aydın'a akın etti. Ger-
çekleştirilen şampiyona finali çerçe-
vesinde Aydın adeta ziyaretçi akınına
uğrarken, festival havasında geçen
etkinlikte öğrenciler hem öğrendi,
hem eğlendi, hem de birbirleriyle
yarıştı. Türkiye'nin dört bir yanından
2. Ulusal Matematik Şampiyonası
finali için Aydın'a gelen 500'e yakın
öğrenci ve 1000'e yakın veli ise şehri
renklendirdi. Tek oturumda yapılan
sınavda öğrenciler şampiyon olabil-
mek ve eğitim bursu kazanabilmek
için ter döktü. Festival havasında
geçen şampiyonada öğrenciler ve
veliler gün boyu Proje Adası'nın
markaları olan MATHPLAY masa
oyunlarıyla, KİNETİKMATH dev yer
oyunlarıyla oynamanın yanı sıra LGS
Sergisi ile LGS sınavlarında çıkan
matematik sorularına dokunarak
çözme ve öğrenme fırsatıyla birlikte,
İstanbul Math Museum'a ait olan

matematik istasyonlarını gezme ve
deneyimleme şansını yakaladılar.
Ayrıca gelen misafirlere; yörük kül-
türünü de tanıtarak alana kurulan
dev yörük çadırlarında dinlenme fır-
satı bulurken yörük anne ve yörük
babalar ile sohbet etme şansı yaka-
ladılar. Proje Adası'nın, bu yıl 2.'sini
düzenlemiş olduğu Ulusal Matematik
Şampiyonası'nın sürpriz onur konu-
ğu, Şirince Nesin Matematik Kö-
yü'nün kurucusu ve eğitimci Prof.
Dr. Ali Nesin; finalist öğrenci ve ai-
leleriyle bir araya geldi. Öğrencilerle
bol bol sohbet eden ve fotoğraf çek-
tiren Prof. Dr. Nesin, yoğun ilgiden
ve katılımdan dolayı mutluluğunu
ifade etti. Şampiyonaya katılan tüm
katılımcılar ile tek tek fotoğraf çek-
tirip, şampiyonanın anısına kitaplarını
imzalayan Nesin, "Final sorularının
çok başarılı hazırlandığını gördüm.
Soruları hazırlayan soru ekibine çok
teşekkür ediyorum. Bu tarz organi-
zasyonları görmek beni mutlu edi-
yor.” dedi. lİSTANBUL-İHA
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Nem ile birlikte hissedilen sı-
caklığın 50 dereceye ulaştığı
Adana’nın Kozan ilçesinde Af-
rika kökenli vatandaşı da sı-
caklar pes dedirtti. Abdülşükür
Maiga, Afrika’da böyle sıcak
olmadığını belirterek Adana-
lıları Afrika’ya davet etti. Batı
Afrika ülkesi Burkina Faso’dan
Türkiye’ye eğitim için İstan-
bul’a gelen ve ardından Ada-
nalı bir genç kız ile evlenen,
Abdülşükür Maiga (31) Ko-
zan’a gezmeye geldi. Maiga,
Afrika’nın da sıcak olduğunu
ancak Adana kadar sıcak ol-
madığını ifade ederek, Adana
sıcağının dayanılmaz olduğunu
söyledi. Adana’nın Kozan il-
çesinde Kozan Belediyesi Da-
ğılcak tabiat parkına serinle-
mek için gelen gelen Maiga
ve ailesi Adana’yı çok sevdik-
lerini ifade ederek Adana’nın
Afrika’dan çok sıcak ama in-
sanların da çok sıcak kanlı ol-
duğunu kaydetti. Türkiye’ye
eğitim için geldiğini aktaran
Maiga, “Batı Afrika’dan Bur-

kina Faso’dan geldim. Adana
çok sıcak bizim o taraftan da
sıcak. Felaket bir nem var. Bu-
rada gecede sıcak gündüzde
çok sıcak. Türkiye’ye eğitim
için geldim. Sonra ticarete atıl-
dım. Eşim Adanalı. Adana çok
sıcak ama insanları çok sıcaklı
ve iyi insanlar. Sıcağına girme-
yelim. Afrika çok büyük Sahraya
doğru gittikçe çok sıcak oluyor.
Sahra’da sıcaklık 60 dereceye
kadar çıkabiliyor. Oranın 60
derecesi ile buranın 50 dere-
cesini kıyasladığımız zaman bu-
rası daha sıcak . Çok nem var.
Adanalıları Afrika’ya bekleriz.
Kozan’ı da çok güzel bulduk.
Burada ailemizle tatile geldik”
diye konuştu. Kozan Dağılcak
Tabiat parkı işletmecisi Rıfat
Akşahin ise bu ay tatil ve aşırı
sıcaklar ile birlikte Dağılcak Ta-
biat Parkının serinliği, doğası
ile birlikte yaklaşık 40 bin ziya-
retçi ağırladığını kaydederek
bölgede aşırı sıcaklar nedeni ile
Adanalıların doğaya akın ettiğini
ifade etti. lADANA-İHA

İlim Yayma Vakfı Vefa Yurdu öğrenci-
lerinin kurduğu, TEKNOFEST şampi-
yonlarından İTÜ Vefa Havacılık Takımı,
20 farklı ülkeden 152 ekibin yarıştığı
"Spaceport America Cup'24" roket ya-
rışmasında birincilik ödülünü aldı. İlim
Yayma Vakfı Vefa Yurdu öğrencilerinin
kurduğu İstanbul Teknik Üniversitesi
(İTÜ) Vefa Havacılık Takımı, ABD'de
düzenlenen roket yarışması "Spaceport
America Cup'24"ten birincilik ödülüyle
döndü. İlim Yayma Vakfının sosyal
medya hesabından yapılan paylaşımda,
2018 yılında Vefa Yurdu'nda kurulan
ve adını bu yurttan alan İTÜ Vefa Ha-
vacılık ekibinin, ABD'de düzenlenen
dünyanın en büyük roket mühendisliği
yarışması "Spaceport America Cup'24"te
Türkiye'yi temsil ederek dünya şampi-
yonu olduğu bildirilerek, "Mutluyuz,
gururluyuz. Tüm öğrencelerimizi ve
eğitmenlerimizi yürekten kutluyoruz."
ifadesine yer verildi.
Bakan Kacır'dan tebrik

Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mehmet
Fatih Kacır da sosyal medya hesabından
yaptığı paylaşımda, Türkiye'nin roket-
çilerinin şampiyon olduğunu belirterek,
"İTÜ Vefa Takımı, ABD'de düzenlenen,
20 ülkeden 152 takımın katıldığı Spa-
ceport America Kupası roket yarışma-
sında, 83 takımın yarıştığı 10 bin feet
kategorisinde 1. oldu. Princeton, Stan-
ford, George Washington üniversiteleri
gibi okulları geride bırakan İTÜ Vefa
Takımı'nı yürekten kutluyorum." de-
ğerlendirmesinde bulundu. Cumhur-
başkanlığı Savunma Sanayii Başkanı
Haluk Görgün de konuya ilişkin pay-
laşımında, "TEKNOFEST kuşağı Milli
Teknoloji Hamlesi ile potansiyelini ger-
çekleştirmeye, başarısıyla ismini tarihe
yazdırmaya devam ediyor. Başarılarıyla
bizleri gururlandıran genç kardeşleri-
mizi yürekten tebrik ediyorum." ifa-
desini kullandı. Baykar Yönetim Kurulu
Başkanı Selçuk Bayraaktar da sosyal
medya hesabından İTÜ Vefa Havacılık
Takımı'nı tebrik ederek, "Efsanesiniz.
Tebrikler... Köklerden göklere. TEK-
NOFEST kuşağı." paylaşımında bu-
lundu.  lANKARA-AA

TEKNOFEST şampiyonlarından
İTÜ Vefa Havacılık Takımı
ABD’de düzenlenen roket
yarışmasında şampiyon oldu

2. Ulusal Matematik Şampiyonası
festival havasında gerçekleşti

Milli Eğitim Bakanı Tekin, Türkiye Yüzyılı Maarif Modeli kapsamında hazırlanan yeni müfredata ilişkin, "Model milli
ve manevi değerleri ihtiva ederken şimdiye kadar olduğundan daha dinamik bir eğitim iklimini hedefliyor." dedi.

Çevre, Şehircilik ve İklim De-
ğişikliği Bakanlığı, 2020'de tek
kullanımlık içecek ambalajla-
rının dönüştürülerek ekono-
miye kazandırılması için De-
pozito Yönetim Sistemini ha-
yata geçirdi. Bu kapsamda
2022'de, Ankara'nın Kızılca-
hamam ilçesi pilot bölge seçildi.
İlçenin 6 farklı noktasına de-
pozito iade makineleri yerleş-
tirildi. Yazılımı yerli mühen-
disler tarafından yapılan ma-
kineye, ambalajlı atıkların bar-
kodu okutuluyor. Sistem atığı,
cam şişe, pet ve alüminyum
ambalajlı ürün olarak katego-
rilere ayırıyor ve ilgili atık haz-

nesine atıyor. Ambalajlı ürünler,
makineye atıldıktan sonra kar-
şılığında şişe başına ücret alı-
nıyor ve bu ücret belirli mar-
ketlerde kullanılıyor. Yoğun ilgi
gösterilen sistem sayesinde so-
kak ve caddelerde, cam şişe,
pet ve alüminyum ambalaj
atıkları gözle görünür düzeyde
azaldı. Topladıkları atıkları ma-
kinelere atanlar ek gelir elde
ederken ilçe esnafının da eko-
nomisi canlandı. Kızılcaha-
mam'da yaşayan Ali Güneysu,
bir haftada 40 ambalaj atığı
topladığını söyledi. Atıklarının
bedeli olarak makineden fiş
aldığını ve o fişle marketlerde

harcama yaptığını anlatan Gü-
neysu, "Topladığım atığın mik-
tarına göre para kazanıyorum.
Bu parayla bahçemdeki kedi-
lere mama alıyorum. Sırf onlar
için yapıyorum. Yoksa amacım
bununla çay, şeker almak değil,
sırf mama." dedi. Güneysu,
"Böylelikle doğayı koruyup
yangınları engelliyoruz. Şişe
kırıkları doğada kırılacağına
burada toplansın. Herkes bu
atıkları toplasa memleketimize
katkı olur." diye konuştu. İlçede
yaşayan Öznur Aksoy da ço-
cuklarının içtiği su şişelerini
ve bir restorandan çalışan eşi-
nin getirdiği şişeleri düzenli

olarak biriktirip iade makinesini
attığını söyledi. Makinelerin
çok yarar sağladığını anlatan
Aksoy, "Buradan aldığımız fiş-
leri önce telefona yüklüyoruz.
Belediyeden aldığımız fişi kü-
çük esnafın kazanması ama-
cıyla marketlerde harcıyoruz.

Marketten deterjan, pirinç, çay
ve mutfak ihtiyaçlarımı alıyo-
rum. 1 ayda 500 lira fiş alıyo-
rum. Eşim restorandaki şişeleri
biriktiriyor, burada değerlen-
diriyoruz. Aynı zamanda da
doğayı koruyoruz." ifadelerini
kullandı.  lANKARA-AA

Depozito iade sisteminin pilot uygulaması geri dönüşümü hızlandırdı

Bakan Tekin: Türkiye Yüzyılı Maarif Modeli
daha dinamik bir eğitim iklimini hedefliyor
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Pendik Belediyesi ilçe ge-
nelinde başlattığı park ye-
nileme çalışmaları kap-
samında 4 parkı daha
baştan sona değiştirerek
yeniliyor. Yeni Mahalle
Genç Osman Parkı,  Sa-
panbağları Saadet Parkı,
Çamçeşme Parkı ve Kaynarca
Kafkas Sokak Parkı’nda çalış-
malarına devam eden belediye
personeli tüm donatıları elden
geçirerek daha konforlu ve gü-
venli hale getiriyor. Pendik Be-
lediyesi ekipleri, ilçeye yeni
park kazandırırken bir yandan

da mevcut parkları yeni-
lemeyi sürdürüyor. Çalışma
kapsamında oyun grupları,
oturma grupları,  kauçuk
zeminler ve diğer tüm do-
natılar yenileniyor. Bele-
diye ekipleri program da-
hilinde Yeni Mahalle Genç

Osman Parkı,  Sapanbağları
Saadet Parkı, Çamçeşme Parkı
ve Kaynarca Kafkas Sokak Par-
kı’nda çalışıyor. Yenileme ça-
lışmasıyla özellikle çocukların
parklardan çok daha konforlu
ve güvenli şekilde yararlanması
sağlanıyor. 

Beylikdüzü Belediyesi,
bir gelenek haline ge-
tirdiği ilçedeki ihtiyaç
sahiplerine bağışlanan
et dağıtımını bu sene

de gerçekleştirdi. . Bey-
likdüzü’nün hayırsever
vatandaşları ve iş in-
sanları tarafından ba-
ğışlanan etler, paket-
lenmiş bir şekilde ve

hijyen kuralları gözeti-
lerek vatandaşlara

ulaştırılarak Beylikdü-
zü’nde dayanışma köp-
rüleri daha da güçlen-
direrek devam ettirildi.

Beylikdüzü Bele-
diyesi, her yıl ol-
duğu gibi bu Kur-
ban Bayramı’nda
da sosyal incele-
meler sonucu tes-
pit edilmiş olan
ihtiyaç sahibi ai-

lelere desteğini sürdürdü. Bey-
likdüzü’nün hayırsever vatan-
daşları ve iş insanları tarafından
bağışlanan etler, paketlenmiş

bir şekilde ve hijyen
kuralları gözetile-
rek vatandaşlara
ulaştırıldı. En-
düstriyel dolap-
larda dinlendi-
rilen kurbanlık
etlerin, vatandaş-
lara sağlıklı bir
şekilde ulaşması
için soğutuculu araç-
lar ve uzman ekiplerle
birlikte dağıtım gerçekleş-
tirildi. Belediyenin katkılarıyla
yürütülen dağıtımda, Beylikdüzü
Belediye Başkanı Mehmet Murat
Çalık, Beylikdüzü Afet Anı Ko-
ordinasyon ve Lojistik Merke-
zi’nde belediyenin tüm birim-

lerinden perso-
nellerle bir
araya geldi.
4 bin hane-
ye kurban
bağışlarını
dağıtmak
üzere yola

çıkan ekipler
aynı zaman-

da paketlerin
hazırlık aşamasın-

da da yer aldı.  Kurban
Bayramı’nda toplanan kurban
eti bağışlarını bugün itibariyle
komşularıyla paylaşmaya baş-
ladıklarını ifade eden Beylikdüzü
Belediye Başkanı Mehmet Murat
Çalık, “Kurban bağışlarını pa-

ketler halinde dört bin aileye
ulaştıracağız. Öncelikle güvenip
bağışlarını Beylikdüzü Beledi-
yesi’ne yapan bütün hayırse-
verlerimize ve bugün kurban
bağışlarımızı komşularımızla
buluşturacak her bir mesai ar-
kadaşıma yürekten teşekkür edi-
yorum. Beylikdüzü’nde başlat-
mış olduğumuz dayanışma köp-
rülerini daha da güçlendirerek
devam ettiriyoruz. Paylaşan ve
dayanışma içerisinde olan bir
Beylikdüzü hayaliyle yola çık-
mıştık. Bu hayalin gerçekleşmiş
olması bizi çok mutlu ediyor.
Beylikdüzü paylaşmanın, daya-
nışmanın adresi olmaya devam
edecek” şeklinde konuştu. 

Pendik’te 4 park baştan sona değişiyor

Beylikdüzü’nde 4 bin aile kurban bayramında unutulmadı

Çiftalan Plaj’ında
sezon açıldı
UFUK AKYILDIZ
Yaz tatilinin başlaması ve havaların
ısınmasıyla birlikte şehir hayatının
stresinden ve yoğunluğundan kaçmak
isteyen vatandaşların, deniz ve plajlara
ilgisi artmaya başladı. Eyüpsultan Be-
lediyesi'nin ilçe sakinleri için hazırladığı
Çiftalan Plajı deniz sezonunu açarak
ücretsiz hizmet vermeye başladı. Va-
tandaşlara, aileleriyle birlikte denizin
ve doğanın tadını çıkarmak için önemli
bir alternatif olan Çiftalan Plajı’nda
tüm bakım ve yenileme çalışmaları
tamamlandı. Vatandaşların konfor ve
can güvenliği için yapılan çalışmaların
tamamlanmasının ardından plaj hiz-
mete sunuldu. Çiftalan Plajı’da va-
tandaşlar ücretsiz olarak şezlong ve
şemsiyelerden yararlanabilecek. 0 –
9 yaş, 65 yaş üzeri, şehit aileleri, gazi
ve engelli vatandaşlara girişler ücretsiz
olurken, plaja giriş ücretleri ise öğ-
renciler için 30 TL, yetişkinler için
60 TL olarak belirlendi. Plajın otopark
ücretleri ise küçük araçlar için 100
TL, büyük araçlar için ise 150 TL.
Plaja her gün 
ücretsiz servis 

Çiftalan Plajı her gün vatandaşların
kullanımına açık olacak. Plaj gitmek
isteyen vatandaşlar için her gün üc-
retsiz olarak belirli noktalardan ser-
visler kaldırılacak. Çiftalan Plajına
ulaşım için iki farklı saatte ring yapacak
servisler aşağıdaki şekilde hizmet ve-
recek: İlk servis saat 09:00’da kalkacak
ve saat 14:00’te dönecek. Bu servisin
Kemerburgaz ve Göktürk için kalkış
saati 09:30 olacak. İkinci servis ise
saat 11:00’de kalkacak ve saat
16:00’da dönecek. Bu servisin de Ke-
merburgaz ve Göktürk için kalkış
saati 11:30 olacak.
Servis saatleri 
ve kalkış yerleri

Servislerin kalkış noktaları ise aşa-
ğıda belirtildiği gibi olacak: Eyüpsultan
Kaymakamlığı önü 09:00 – 11:00,
Alibeyköy Mısır Heykeli önü 09:00 –
11:00, Veysel Karani Camii önü 09:00
– 11:00, Güzeltepe Gençlik Merkezi
önü 09:00 – 11:00, Kemerburgaz İt-
faiye önü 09:30 – 11:30, Göktürk İs-
tanbul Caddesi Tarım 4.0 binası önü
09:00 – 11:30, Plajda soyunma ka-
binleri, duş alanları, tuvaletler, kafe-
terya ve revir de bulunuyor. Vatan-
daşların güvenli bir şekilde denize
girebilmesi için cankurtaran kulesi
ve ekibi de plajda görev yapacak.

yaşındaki
Asel Beren
Nazife -Ser-

kan çiftinin ikinci çocuğu
olarak 2017 yılında dün-
yaya geldi. Bir de ablası
bulunan Asel Beren’in
15 aylıkken kusma ve
denge bozukluğu oluşması ne-
deniyle Keskin çifti çocuklarını
hemen hastaneye götürdüler.
Yapılan tetkiklerde Asel’in bey-
ninde tümör olduğu tespit
edildi. Başarılı bir ameliyat
geçiren Asel Beren’in sağlığına
kavuştu. Sağlığına kavuştu
derken 2020 yılında tekrar
nüksetti beyindeki tümör. Bir
daha ameliyata alınan Asel’de
bu sefer de Epilepsi hastalığı
çıktı. Çekmeköy Engelsiz Ya-
şam Merkezi’nde azmiyle ha-
yata tutunan Asel’i ayağa kal-
dıran ise öğretmenleri ve eğit-
menlerinin sevgisi oldu. Sev-
ginin gücüyle güne gülümse-
yen Asel Beren’in tedavi sü-
recini yakından takip eden
Çekmeköy Belediye Başkanı
Orhan Çerkez, “Asel Beren’in
azmi bizi de çok şaşırttı. Ar-
kadaşlarımızın sevgiyle yak-
laşması onun hayata yeniden
gülümsemesine neden oldu”
diye konuştu.
Profesyonel
eğitmenlerden
olağanüstü gayret

Bir kamu kurumunda çalı-
şan baba ve ev hanımı annenin
çabalarıyla ayakta Asel Beren
hayata tutundu. Maddi ola-

nakları yeterli olmayan Keskin
aile biricik kızları Asel Beren’in
fizik tedavi, fizyoterapi, duyu
bütünleme, psikolojik danış-
manlık, rehberlik ve bireysel
eğitimler konusunda arayışlara
girdiler. Tüm bu tedavi ve re-
habilitasyonları Çekmeköy Be-
lediyesi Engelsiz Yaşam Mer-
kezi’nde başvurarak almaya
başladılar. Burada gördüğü
eğitimlerle hayata tutunan Asel
Beren, haftada iki saat eği-
timlerine devam ediyor. Okul-
ların tatil olmasıyla birlikte te-
davi sürecini haftada ikiye çı-
kardıklarını belirten Belediye
Başkanı Çerkez, “Engelsiz Ya-
şam Merkezi’nde alanında pro-
fesyonel eğitmenlerimiz ve yö-
neticilerimizin olağanüstü gay-
retleriyle Asel Beren gibi yav-
rularımıza hizmet veriyoruz.
Bu merkez Türkiye’nin en
önemli yaşam merkezlerinden

birisi. Yaşam Merkezi’nde ilk
başladığında annesi hariç kim-
seyle iletişim kurmuyordu.
Kaygı ve ağlama nöbetleri olu-
yordu” diye konuştu.
Sevgiyle yapılan
her iş karşılığını
buluyor

Merkeze geldiğinde kendini
ifade etmede sorunlar yaşadı-
ğını belirten Çerkez sözlerini
şöyle sürdürdü: “Akademik be-
cerileri yok denecek kadar azdı.
Şimdi tüm bunları yapmaya
başladı. Sosyalleşme ve iletişim
konularında kendini kasıyordu.
Bu yönde aldığı eğitimler sa-
yesinde şimdi tüm bunları çok
rahat yapabiliyor. Hatta bizim
merkezi ziyaret ettiğimde Asel
Beren bana, oyuncaklarıyla ye-
mek pişirip, çay ısmarladı. Ha-
yatın her alanında sevgiyle ya-
pılan her iş mutlaka karşılığını

buluyor. Biz bu merkezde Asel
Beren gibi çok sayıda yavru-
muza önemli katkılarda bulu-
nuyoruz...”
"Bundan sonraki
amacımız hayat
kalitesini yükseltmek"

Yaşıtlarıyla iletişim kurup,
oyunlar oynadığını belirten
Çekmeköy Engelsiz Yaşam
Merkezi İdari İşler Koordina-
törü Belma Yıldırım ve Eğitim
Koordinatörü Şeyma Metin,
“Yaşıtları ile anaokuluna gi-
diyor. Kendi ihtiyaçlarını an-
latan cümleler kurabiliyor. Es-
kiden annesinden hiç ayrıl-
mazdı. Şimdi anneden bağım-
sız oyunlar oynayıp, vakit ge-
çirebiliyor. Öğretmenlerini dik-
katli dinleyip, derslere katı-
labiliyor.” Asel’in, her iki ba-
cağında ve gövdesinde denge
bozukluğu ve kas güçsüzlüğü

olduğu ayakta durmakta bü-
yük zorluk çektiğini belirten
fizyoterapist Ulaş Can Sever
“Fizyoterapi süreciyle birlikte
gövde kontrolü sağlandı. Şu
an kalça ve bacaklarda kont-
rollü çalışmaya devam edi-
yoruz. Oturma güçlüğü yaşa-
yan Asel Beren şimdi kendi
başına ayakta durup, yürü-
mede sorun yaşamıyor. Bun-
dan sonraki amacımız Asel
Beren’in günlük yaşam akti-
vitelerini tek başına yürütecek
seviyeye getirmek. Hayat ka-
litesini yükseltmek...”
Mücadele beni
daha da
güçlendirdi

Eşi çalıştığı için Asel Beren’in
tüm tedavi ve rehabilitasyon sü-
reciyle ilgilenen anne Nazife Kes-
kin ise, “Evladım henüz yedi ya-
şında. Bu kadar kısa süreye bu
kadar mücadele beni de güçlen-
dirdi. Özellikle ameliyatlardan
sonraki süreç bizim için tam bir
mucize oldu. Çekmeköy Beledi-
yesi Engelsiz Yaşam Merkezi’nde
eğitmenlerin bize karşı yaklaşım-
ları, sabırla uygulanan tedaviler
olağanüstü. Bizi hayata yeniden
bağladı bu süreç. Çekmeköy Be-
lediyesi’ne ve Başkanımız Orhan
Çerkez’e çok teşekkür ediyorum.
Eğitmenlerden sık sık bilgi alıp,
tedavi sürecini takip ediyor. Bay-
ram öncesi de eğitim merkezine
gelerek Asel’le vakit geçirdi. Benim
güzel kızım başkana oyuncakla-
rıyla yemek yapıp, çay ısmarladı”
şeklinde konuştu.

7

Çekmeköy Belediyesi Engelsiz Yaşam Merkezi’nin öğretmen ve eğitmenleriyle hayata tutunan Asel azmiyle başkan Çer-
kez’i şaşırttı. Asel Beren’in tedavi sürecini yakından takip eden Çekmeköy Belediye Başkanı Orhan Çerkez, “Asel Beren’in
azmi bizi de çok şaşırttı. Arkadaşlarımızın sevgiyle yaklaşması onun hayata yeniden gülümsemesine neden oldu” dedi.

VECHEDDİN ARVAS

Yedikule Hisarı'nda A Milli
Futbol Takımı’nın Portekiz’le
karşılaştığı Avrupa Futbol
Şampiyonası (EURO 2024)
F grubu ikinci maçı için ku-
rulan dev ekranda 800 kişi
milli heyecana ortak oldu.
İstanbul’un önemli tarihî
yapılarından biri olan Ye-
dikule Hisarı futbolseverleri
bir araya getiren etkinliklere

ev sahipliği yapmayı sür-
dürüyor. Avrupa Futbol
Şampiyonası kapsamında
Türkiye Milli Takımı ile Por-
tekiz Milli Takımı arasındaki
maç Yedikule Hisarı’nın ta-
rihî atmosferinde açık hava
gösterimiyle izlendi. Etkin-
liğe yoğun ilgi gösteren ka-
tılımcılar surların arasında
eğlenceli bir futbol deneyimi
yaşadı. Gece boyunca süren
etkinlikte Fatih Belediyesi

tarafından çeşitli ikramlar
sunuldu. Buluşma futbolse-
verlerin yanı sıra tarih me-
raklılarının da dikkatini çek-
ti. Katılımcılar tarihin izlerini
taşıyan mekânda Türkiye Milli
Takımı’nın Portekiz Milli Takımı
karşısındaki mücadelesini ke-
yifle izledi. Yedikule Hisarı’ndaki
etkinlik İstanbul’da tarihle
iç içe bir spor deneyimi su-
narak katılımcılara unutul-
maz anlar yaşattı.

Yedikule Hisarı’nda 800 kişi aynı anda milli heyecanı yaşadı

Asel’in engelsiz yaşam mücadelesi’ne
başkan Orhan Çerkez’den destek

MÜZEYYEN 
HÜLYA GÜNAY

MUSTAFA
ŞAHİN

İNAN 
ARVAS
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olitika faizinde in-
dirime giden ilk
büyük merkez

bankası, mart ayında politika
faizini sürpriz bir şekilde indiren
SNB oldu. SNB'nin ardından ha-
ziranda faiz indirimi yapan Ka-
nada Merkez Bankası (BoC) ile
Avrupa Merkez Bankası (ECB)
da para politikasında gevşeme
adımlarına başlayan önde gelen
merkez bankaları arasında yer
aldı. Politika faizini İngiltere Mer-
kez Bankası (BoE) son 16 yılın,
ABD Merkez Bankası (Fed) ise
son 23 yılın en yüksek seviyele-
rinde tutmaya ederken , Maca-
ristan, Çekya ve İsveç gibi ülke-
lerin merkez bankaları da politika
faizini düşürdü. Yılda 4 kez para
politikası toplantısı yapan İsviçre
Merkez Bankası (SNB), mart
ayında gerçekleşen 2024'ün ilk
toplantısında politika faizini bek-
lenmedik şekilde 25 baz puan
düşürdü. Bankadan yapılan açık-
lamada, politika faizinin yüzde
1,50'ye indirildiği belirtilerek,
"Para politikasının gevşetilmesi,
son 2,5 yılda enflasyonla müca-

delenin etkili olması nedeniyle
mümkün olmuştur." değerlen-
dirmesine yer verildi.

SNB, İsviçre para biriminin
değer kazanmasını da göz önün-
de bulundurarak faiz indirimi
kararı aldığını belirtti. Beklentiler
SNB'nin politika faizini yüzde
1,75 seviyesinde sabit tutacağı
yönündeydi. Sürpriz faiz indirimi
SNB'nin 9 yılda yaptığı ilk faiz
indirimi oldu. Analistler, SNB'nin
faiz oranlarını düşürmek için ha-
zirandaki toplantısına kadar bek-
leyeceğini tahmin ediyordu. Ban-
ka, 20 Haziran'da da faiz indiri-
mine devam etti ve politika faizini
ekonomiye destek için 25 baz
puan düşürerek yüzde 1,25'e
çekti. SNB'nin açıklamasında en-
flasyonist baskının bir önceki
çeyreğe kıyasla azalmaya devam
ettiği kaydedildi. İsviçre frangının
ülkenin ihracata dayalı ekono-
misine zarar verebilecek seviyede
hızlı değer kazanmasını engel-
lemek amacıyla 2014-2022 yıl-
larında negatif faiz politikası be-
nimseyen SNB, Kovid-19 salgını
sonrası enflasyonist baskıya karşı

koymak için parasal sıkılaştır-
malara gitmişti.
Kanada Merkez Bankası
4 yıl sonra faiz indirdi

Kanada Merkez Bankası, 5
Haziran'da politika faiz oranını
beklentiler doğrultusunda 25 baz
puan düşürerek yüzde 4,75'e
çekti. Bankadan yapılan açıkla-
mada, son verilerin enflasyonun
yüzde 2 hedefine doğru hareket
etmeyi sürdüreceğine olan güveni
artırdığı, ancak enflasyon görü-
nümüne yönelik risklerin devam
ettiği aktarıldı. BoC Başkanı Tiff
Macklem, para politikası kararına
dair düzenlediği basın toplantı-
sında, enflasyonla mücadelede
uzun bir yol katettiklerine dikkati
çekerek, enflasyonun azaldığına
dair daha fazla ve sürdürülebilir
kanıta sahip olduklarını, bu ne-
denle para politikasının artık bu
kadar kısıtlayıcı olmasının ge-
rekmediğini söyledi. Macklem,
"Enflasyonun azalmaya ve yüzde
2 hedefine sürdürülebilir bir şe-
kilde doğru ilerlediğine dair gü-
venimiz artmaya devam ederse,

politika faiz oranımızda daha
fazla indirim beklemek makul."
ifadesini kullandı. BoC, bu ay
politika faizini düşürerek, 4 yıl
sonra ilk faiz indirimini gerçek-
leştirmiş oldu. Banka ayrıca, en-
flasyonu dizginlemek için agresif
faiz artışları sonrasında G7 ül-
keleri arasında politika gevşet-
meye başlayan ilk merkez bankası
olarak dikkati çekti.
ECB, faiz indirimlerinde
Fed'in önüne geçti

ECB de 6 Haziran'da piyasa
beklentileri doğrultusunda yak-
laşık 5 yıl sonra ilk faiz indiri-
mine giderek üç temel politika
faizini 25 baz puan düşürdü.
Bankadan para politikası kara-
rına ilişkin yapılan açıklamada,
refinansman, mevduat ve mar-
jinal fonlama faizlerinin 25 pu-
anlık düşüşle sırasıyla yüzde
4,25, 3,75 ve 4,50'ye indirildiği
belirtildi. Böylece, para politi-
kasına yönelik yılın dördüncü
toplantısında hem refinansman
faizi hem de marjinal fonlama
faizi için Mart 2016'dan, mev-

duat faizi için ise Eylül 2019'dan
bu yana ilk indirim geldi.
ECB'nin Fed'den önce harekete
geçerek faiz indirimine gitmesi
dikkati çekti. ECB Başkanı Chris-
tine Lagarde, düzenlediği basın
toplantısında, enflasyonun mer-
kez bankasının faiz oranlarını
düşürmeye başlaması için ye-
terince azaldığını söyledi. La-
garde, bankanın faiz indirimleri
hızı ve zamanı konusunda dik-
katli olacağını belirterek, "Faiz
indirimleri verilere bağlı olacak.
Çok belirsiz olan şey; hangi hız-
da ilerlediğimiz ve bunun ne
kadar zaman alacağı." dedi.
Faiz indirimlerine giden
bazı diğer ülkeler

Öte yandan, Macaristan Mer-
kez Bankası (MNB), mart ayında
politika faizini 75 baz puan dü-
şürerek yüzde 8,25'e çekti. Nisan
ve mayıs aylarında politika fai-
zini 50'şer baz puanlık azalışla
yüzde 7,25'e indiren MNB, ha-
ziranda da 25 baz puanlık indi-
rimle politika faizini yüzde 7'ye
düşürdü. lNEW YORK-AA

Selendi’de 24. Geleneksel
Pınarlar Kiraz Festivali
coşkuyla kutlandı
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SHURA’dan yeşil dönüşüm nedeniyle
risk altındaki sektörler için bölgesel
istihdam politikaları önerisi
Türkiye'nin net sıfır emisyon hede-
fiyle, kömür ve Sınırda Karbon Dü-
zenleme Mekanizması kapsamındaki
sektörlerde beklenen dönüşümün
istihdam üzerindeki etkilerinin az-
altılması için bölgesel istihdam po-
litikalarının hayata geçirilmesi ge-
rekiyor. SHURA Enerji Dönüşümü
Merkezi'ne göre, yeşil dönüşümün
istihdamda yaratacağı etkiler en
çok tartışılan konular arasında yer
alıyor. Bu konuyu "Adil Dönüşüm
Kapsamında Türkiye için Bölgesel
İstihdam Politikası Seçenekleri" baş-
lıklı raporunda ele alan SHURA,
söz konusu etkilerin "adil dönüşüm"
çerçevesinde değerlendirilmesi ge-
rektiğine dikkati çekiyor. Rapora
göre, dönüşümün sosyoekonomik
etkilerini ölçmek amacıyla yapılan
makro çalışmalar, ulusal düzeydeki
etkilerin boyutunun küçük olduğunu
gösteriyor ancak bölgesel düzeyde
yaşanabilecek büyük ölçekli olumsuz
etkileri saptayamıyor. Buna göre,
adil bir dönüşüm için bu etkilerin
yoğun olarak hissedileceği bölgelerin
saptanarak gerekli müdahalelerin
merkezi ve bölgesel aktörlerin ko-
ordinasyonuyla yürütülmesi önem

taşıyor. Bu kapsamda rapor, kısa ve
orta vadede karbonsuzlaşma faali-
yetlerinin merkezinde yer alacağı
öngörülen kömür sektörü ile SKDM
kapsamındaki sektörlerde beklenen
dönüşümün istihdam üzerinde ya-
ratacağı bölgesel riskleri ölçerek po-
litika önerileri geliştiriyor. Rapora
göre, bölgesel incelemeler sonu-
cunda, dönüşüme uğrayacak sek-
törlerde istihdam edilen ve işsiz
kalma riski altında olan işgücü yak-
laşık 35 bin kişi olarak hesaplandı.
En olumsuz durumda, doğrudan
üretim hattında çalışan tüm işgü-
cünün işsiz kalma potansiyeli olduğu
varsayıldığında ise risk altındaki is-
tihdam 124 bin kişi olarak tahmin
edildi. Raporda, önerilen istihdam
politikaları, "beceri dönüşümü", "böl-
gesel ekonomik faaliyetlerin çeşit-
lendirilmesi ile istihdamın artırılması"
ve "yeniden istihdamı güç olanlar
için diğer destekleyici politikalar"
olmak üzere 3 ana başlık altında
ele alındı. Ayrıca, bölgesel göstergeler
doğrultusunda ne tür politikaların
hangi bölgeler için öncelikli olabi-
leceğine ilişkin haritalandırma da
yapıldı. lİSTANBUL-AA

Doğu’da tarımsal arazilerin
yüzde 68’i ekiliyor
Doğu Anadolu Bölgesi’nde ta-
rımsal alan kullanımı ve kulla-
nılabilir su potansiyeli ile ilgili
değerlendirmede ilginç tespitlere
yer verildi. 15 ili bünyesinde
bulunduran Doğu Anadolu Pro-
jesi (DAP) bölgesinde tarımsal
amaçlı kullanılan arazinin yüzde
68’inde ekim yapılırken; yüzde
26’sı nadasa bırakılıyor. Doğu
Anadolu Projesi (DAP) Bölge
Kalkınma Programı 2021-2023
Eylem Planı’nda, bölgede nadasa
bırakılan arazinin fazla olma-
sında; bölgenin yükseltisinin faz-
la, dağlık ve engebeli bir coğ-
rafyaya sahip olması, vejetasyon
periyodunun kısalığı ve köylerde
kalan nüfusun yaşlı olması gibi
nedenlerin olduğunun düşünül-
düğü ifade edilerek, “Bölge,
55.838 hm3/yıl yer üstü su kay-
nağı ve 1.616 hm3/yıl yer altı
su kaynağı olmak üzere toplam
57.454 hm3/yıl su kaynağına
sahiptir. Türkiye’nin yüzde 15
tarım arazisine sahip olan bölge,
Türkiye’nin kullanılabilir su po-
tansiyelinin ise yüzde 36’sına
sahiptir.” denildi. Bölgede tarım
alanı (dekar) başına düşen kul-
lanılabilir su potansiyelinin en

yüksek ilinin Bingöl olduğu be-
lirtilerek şu tespitlere yer verildi,
“Bingöl’ü Elazığ, Tunceli ve Hak-
kâri illeri takip etmektedir. Böl-
gede Bingöl ilinin kullanılabilir
su potansiyeli yüksek olmasına
rağmen topoğrafik yapısı itiba-
riyle tarım arazileri küçük olması
nedeniyle mevcut su kaynakları
etkin bir şekilde kullanılmamak-
tadır. Kaynakların etkin bir şe-
kilde kullanılamamasının üç te-
mel sebebi; mevcut sulama alt-
yapısının bakım onarım yeter-
sizliği nedeniyle işlevini yitirmiş
olması, bazı tesislerin ekonomik
ömrünü tamamlamış olması ve
birçok alana ise sulama altya-
pısının ulaşmamış olmasından
kaynaklanmaktadır.” DSİ tara-
fından “Büyük Su İşleri Prog-
ramı” kapsamında, 1936-2018
yılları arasında, yapımı tamam-
lanan 79 sulama tesisi ile DAP
Bölgesinde, brüt 441.174 hektar
alanın sulandığı ifade edilen
2021-2023 Eylem Planı’nda, “
Bu tesislerin 72 tanesi sadece
sulama amaçlı iken; geri kalan
7 tesisten enerji üretimi ve
içme suyu olarak faydalanıl-
maktadır.  lELAZIĞ-İHA

Tarım girdi maliyetleri
aylıkta ve yıllıkta arttı
Antalya Ticaret Borsası (ATB)
ve Antalya Tarım Konseyi
(ATAK) Yönetim Kurulu Baş-
kanı Ali Çandır, Türkiye İsta-
tistik Kurumu’nun açıkladığı
Nisan ayı Tarımsal Girdi Fiyat
Endeksi’ni (Tarım-GFE) değer-
lendirdi. Nisan ayı için açıkla-
nan Tarım-GFE’nin aylık yüzde
1,72 arttığını belirten Çandır,
“Bu rakam, endeksin ölçülmeye
başladığı 2015 yılından itibaren
Nisan ayları ortalamasının
(1,67) yüzde 3 üzerinde ol-
muştur” dedi. Tarım-GFE’nin
Nisan ayında yıllık yüzde 52,20
arttığını kaydeden Çandır, “Bu
yıllık rakam, son 9 yılın Nisan
ayları ortalamasının (32,51)
yüzde 61 üzerinde olmuştur.
Tarım-GFE, aylıkta geçen yılki
Nisan ayından 8 kattan fazla,
yıllıkta ise yüzde 55’ten fazla
artış olarak ilan edilmiştir”
dedi. Nisan ayı Tarım-GFE’nin
alt kalemlerine bakıldığında,
tarımda kullanılan mal ve hiz-
metlerin fiyatlarında aylık yüz-
de 1,70 ve yıllık ise yüzde
49,13’lük artış olduğunu be-
lirten Çandır, “Nisan ayları iti-
bariyle aylıkta 2021 ve 2022
yıllarından ve yıllıkta ise 2022

yılından sonraki en yüksek de-
ğerler olmuştur” dedi. Nisan’da
tohumda aylık yüzde 5,35,
enerjide yüzde 1,13, gübrede
yüzde -0,23, ilaçta yüzde 2,15,
veteriner hizmetlerinde yüzde
0,02, yemde yüzde 1,65 ve
diğer kalemlerde ise yüzde 1,29
değişimler ilan edildiğini kay-
deden Çandır, yıllıkta ise to-
humda yüzde 61,96, enerjide
yüzde 70,69, gübrede yüzde
26,92, ilaçta yüzde 23,76, ve-
teriner hizmetlerinde yüzde
143,26, yemde yüzde 36,20 ve
diğer kalemlerde ise yüzde
89,95’lik artışa dikkat çekti.
Çandır, tarımsal yatırıma katkı
sağlayan mal ve hizmetlerin fi-
yatlarında ise aylık yüzde 1,87
ve yıllık yüzde 73,70’lik artış
olduğunu belirtti. Çandır, “Nisan
ayında Tarım-GFE alt kalemle-
rindeki değişimler, yılbaşından
bu yana benzer eğilim göster-
miştir. Örneğin veterinerlik hiz-
metlerindeki ve diğer hizmet
kalemlerindeki sıra dışı artışlar
ile gübre, ilaç ve yemdeki orta-
lama enflasyonun 3’te 1’i kadar
artışlar dikkat çekici olmaya de-
vam etmiştir” değerlendirmesinde
bulundu. lANTALYA-İHA
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Manisa’nın Selendi ilçesinde, Se-
lendi Belediyesi ve Pınarlar Ma-
halle Muhtarlığı tarafından bu
yıl 24’üncüsü düzenlenen Gele-
neksel Pınarlar Kiraz Festivali
coşkuyla kutlandı. En güzel kiraz
yetiştiren üreticilere altın hediye
edildi. Pınarlar Kiraz Festivali’nin
24’üncüsü saygı duruşunda bu-
lunulması ve İstiklal Marşı’nın
okunmasıyla başladı. Festivalin
açılış konuşmasını yapan Selendi
Belediye Başkanı Murat Daban,
"İlçemizde 2 binli yılların başında
başlayan kiraz üretimi bugün
artarak tüm Avrupa ülkelerine
ihraç edilir bir konum geldi.
Bundan sonra da kiraz bahçeleri
daha da artarak ilçemiz ekono-
misine katkı sağlamaya devam
edecek." dedi. Aroması, kalibresi
ve görünümü ile adından söz
ettiren Selendi Kirazının tanıtımı
için yapılan festival, konuşma-
ların ardından öğrenciler tara-
fından halk oyunları gösterileri
ile devam etti. Programın deva-
mında festivalin en heyecanlı
yeri olan ’En güzel kiraz’ yarış-
masına geçildi. Pınarlar Mahal-
lesinden 62 üretici yarışmaya
katıldı. Jürinin zorlandığı yarış-
mada en güzel kirazı yetiştiren
10 üretici dereceye girdi. Selendi
Kaymakamı Mustafa İlker Kara
yarışmada birinci olan Furkan
Sönmez’e altın hediye ederken,
dereceye giren üreticilere de
farklı hediyeler verildi. Progra-
mın akşam bölümünde ise yö-
resel sanatçı Naim Akbaş birbi-
rinden güzel eserleri okuyarak
geceye renk kattı. 24’üncü Se-
lendi Pınarlar Kiraz Festivaline,
Kaymakam Mustafa İlker Kara,
Belediye Başkanı Murat Daban,
İlçe Jandarma Komutanı Mu-
hammed Tok, İlçe Emniyet Amiri
Emre Gevanci, siyasi parti tem-
silcileri, daire müdürleri, STK
temsilcileri, mahalle muhtarı
Ümit Ayhan, muhtarlar, kiraz
üreticileri ve binlerce vatandaş
katıldı. lMANİSA-İHA

İsviçre Merkez
Bankası (SNB),
son 3 ayda ikinci
faiz indirimine
giderek gelişmiş
ülkelerin para
politikasındaki
gevşeme adımla-
rına öncülük
ederken, Avrupa
ve Kanada bu ül-
keyi takip etti.

Gelişmiş ülkelerdeki faiz indirimlerine
İsviçre Merkez Bankası öncülük ediyor
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Emtia piyasası geçen hafta iç açıcı
bir performans sergilemedi
Emtia piyasası, ABD Merkez Ban-
kası'nın (Fed) para politikasına ilişkin
belirsizliklerin devam etmesi, Çin
ekonomisine yönelik talep endişeleri
ve mevsimsel koşulların iyileşmesiyle
geçen hafta iç açıcı bir performans
ortaya koyamadı. ABD'de açıklanan
imalat sanayisi ve hizmet sektörü
Satınalma Yöneticileri Endeksi (PMI)
verilerinin beklentilerin üzerinde
gelmesi sonrasında dolara olan ta-
lebin artması, emtia piyasasını olum-
suz etkileyen başlıca sebepler ara-
sında yer aldı. Analistler, güçlü gelen
PMI verilerinin ABD ekonomisinin
hala gücünü koruduğuna işaret et-
tiğini ve bunun da Fed'in faiz indi-
rimlerine ne zaman başlayacağına
dair belirsizlikleri artırabileceğini
belirtti. Hizmet sektörü PMI da ha-
ziranda 0,3 puan artarak 55,1 ile
26 ayın en yüksek seviyesini kaydetti.
Geçen hafta ons bazında altın yüzde
0,5 değer kaybederken, platin yüzde
3,6, paladyum yüzde 6,1 değer ka-
zandı. Gümüşte ise yatay bir seyir
izlendi. Analistler, gümüşün haftalık
bazda iyi bir performans gösterme-
mesine karşın altın/gümüş rasyo-

sunun 80 seviyelerinin üzerinde tu-
tunamadığını, faiz indirimlerinin
başlayacağına dair beklentilerin art-
ması durumunda bu seviyenin 75
hatta 70'e inebileceğini belirterek,
faiz indirimleri yaklaştığında yatı-
rımcıların altına göre gümüşe daha
fazla talep gösterebileceğini vurgu-
ladı. Tezgah üstü piyasada geçen
hafta fiyatlar, libre bazında bakırda
yüzde 1,1, alüminyumda yüzde 0,2,
nikelde yüzde 2 azalırken, kurşun
yüzde 2,4, çinko yüzde 2,8 arttı.
Analistler, Fed'in yıl sonuna kadar
1 faiz indirimine gideceğine yönelik
öngörülerin baz metalleri hala aşağı
yönlü etkilediğini söyledi. Enerji
grubuna bakıldığında ise Brent pet-
rolün varil fiyatı yüzde 2,5 yükse-
lirken, New York Ticaret Borsası'nda
işlem gören doğal gazın İngiliz Ter-
mal Birimi (MMBtu) cinsinden fiyatı
yüzde 5,6 azaldı. Intercontinental
Exchange'de libre bazında fiyatlar,
pamukta yüzde 0,7, kahvede yüzde
0,2 artış kaydederken, şekerde yüzde
2,4 azaldı. Kakaonun ton başına fi-
yatı ise haftayı yüzde 11,6 düşüşle
tamamladı. lİSTANBUL-AA
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Reel Kesim Güven Endeksi, ha-
ziranda geçen aya göre 2,6
puan azalarak 102,8'e geriledi.
Türkiye Cumhuriyet Merkez
Bankası tarafından haziran ayı-
na ilişkin İktisadi Yönelim İsta-
tistikleri ve Reel Kesim Güven
Endeksi açıklandı. İktisadi Yö-
nelim Anketi sonuçları, imalat
sanayisinde faaliyet gösteren
1738 iş yerinin yanıtlarının ağır-
lıklandırılıp toplulaştırılmasıyla
elde edilerek değerlendirildi.
Buna göre, Reel Kesim Güven
Endeksi, haziranda geçen aya
göre 2,6 puan azalarak 102,8
seviyesine düştü. Aynı dönemde
mevsimsellikten arındırılmış reel
kesim güven endeksi 1,9 puan
gerileyerek 100,5 seviyesinde

gerçekleşti. Endeksi oluşturan
anket sorularına ait yayılma en-
deksleri incelendiğinde, mevcut
mamul mal stokuna ilişkin de-
ğerlendirmeler endeksi artış yö-
nünde, mevcut toplam sipariş
miktarı, sabit sermaye yatırım
harcaması, gelecek 3 aydaki
toplam istihdam, genel gidişat,
son 3 aydaki toplam sipariş
miktarı, gelecek 3 aydaki üretim
hacmi ve gelecek 3 aydaki ih-
racat sipariş miktarına ilişkin
değerlendirmeler endeksi azalış
yönünde etkiledi. Son 3 aya
yönelik değerlendirmelerde, üre-
tim hacminde ve ihracat sipariş
miktarında artış bildirenler le-
hine olan seyir bir önceki aya
göre güçlenirken, iç piyasa si-

pariş miktarında azalış bildi-
renler lehine olan seyir ise bir
önceki aya göre zayıfladı. Mev-
cut toplam siparişlerin mevsim
normallerinin altında olduğu
yönündeki değerlendirmeler bir
önceki aya göre güçlenirken,
mevcut mamul mal stokları se-
viyesinin mevsim normallerinin
üstünde olduğu yönündeki de-
ğerlendirmeler ise bir önceki
aya göre zayıfladı. Gelecek 3
aya yönelik değerlendirmelerde,
üretim hacmi, ihracat sipariş
miktarı ve iç piyasa sipariş mik-
tarında artış bekleyenler lehine
olan seyir ile gelecek 12 aydaki
sabit sermaye yatırım harcaması
ve gelecek 3 aydaki istihdama
ilişkin artış yönlü beklentiler

de zayıfladı. Ortalama birim
maliyetlerde, gelecek 3 ayda
artış olacağını bekleyenler ile
son 3 ayda artış olduğunu bil-
direnler lehine olan seyir zayıf-
ladı. Gelecek 3 aydaki satış fi-
yatına ilişkin artış yönlü bek-
lentiler de zayıflarken, gelecek
12 aylık dönem sonu itibarıyla

yıllık Üretici Fiyat Endeksi (ÜFE)
beklentisi bir önceki aya göre
1,0 puan azalarak yüzde 53,6
seviyesinde gerçekleşti. İçinde
bulunduğu sanayi dalındaki ge-
nel gidişat konusunda, bir önceki
aya oranla daha kötümser ol-
duğunu belirtenlerin lehine olan
seyir zayıfladı. lANKARA-AA

Tokat'ın Erbaa ilçesinde üretilen
coğrafi işaretli bağ yaprağından bu
yıl 15 bin ton rekolte elde edilmesi
hedefleniyor. İlçede 21 bin dekar
alanda üretimi yapılan, 2017 yılında
coğrafi işaret tescilini alan Erbaa
narince bağ yaprağı, kendine has
aroması, ince ve narin yapısıyla bi-
liniyor. Mayıs ayında başlayan yap-
rak hasadının temmuzun ortalarına
kadar sürmesi planlanıyor. Yaprak
hasadı yapan işçileri ziyaret eden
Erbaa Belediye Başkanı Ertuğrul
Karagöl, gazetecilere, bu yıl sezon
başında mevsimin yağmurlu geçti-
ğini, havaların ısınmasıyla üretimin
daha iyi seviyeye geldiğini gördük-
lerini söyledi. Bu yıl 15 bin ton ci-
varında üretim beklendiğini dile
getiren Karagöl, "Bu da aşağı yukarı
şehrimize 2 milyar liralık gelir sağ-
layacak. O açıdan da mutluyuz.
Tescilli olan yaprağımızı yurt içinin
yanı sıra dünyanın her yerine gön-
deriyoruz. İnşallah bu sezonda da
çiftçilerimizin yüzü gülecek." ifa-
desini kullandı. lTOKAT-AA

Coğrafi işaretli Erbaa bağ
yaprağında 15 bin ton
rekolte bekleniyor

İmalat sanayisi genelinde kapasite
kullanım oranı (KKO), haziranda
geçen aya göre değişmeyerek yüz-
de 76,3 seviyesinde gerçekleşti.
Türkiye Cumhuriyet Merkez Ban-
kasından (TCMB) yapılan açık-
lamaya göre, imalat sanayisinde
faaliyet gösteren 1738 iş yeri ta-
rafından haziran ayı İktisadi Yö-
nelim Anketi'ne verilen yanıtlar
toplulaştırılarak değerlendirildi.
Anket sonuçlarına göre, imalat
sanayisi genelinde kapasite kul-
lanım oranı, haziranda geçen aya
oranla değişim göstermeyerek
yüzde 76,3 oldu. Mevsimsel et-
kilerden arındırılmış kapasite kul-
lanım oranı ise (KKO-MA) geçen
aya göre 0,4 puan azalarak yüzde
76,2'ye geriledi. lİSTANBUL-AA

Kapasite kullanım
oranı haziran ayında
yüzde 76,3 oldu

Hakan Safa Çakır: Yere düşen
her meyve tarıma zarar veriyor
Mersin Ticaret ve Sanayi Odası
(MTSO) Başkanı Hakan Sefa
Çakır, tarım zararlılarıyla mü-
cadele için gerek dalda gerekse
yerde meyve kalmaması ge-
rektiğini belirterek, yere düşen
her meyvenin zararlıların ya-
yılmasına zemin hazırlayıp mey-
velerin kalitesini bozduğunu
söyledi. Mersin Valisi Ali Hamza
Pehlivan başkanlığında Tarım
Koordinasyon Kurulu Toplantısı
gerçekleştirildi. MTSO Başkanı
Hakan Sefa Çakır ile 1 No’lu
Meyve ve Sebzelerin İşlenmesi
ve Ticareti Meslek Komitesi
Başkanı Hasan Bulduk’un yanı
sıra tüm sektör paydaşlarının
katıldığı toplantıda; tarımda
daha verimli, daha yüksek ka-
liteli üretim gerçekleştirilmesi,
bu kapsamda zararlılarla etkin
mücadele edilmesi, tarıma da-
yalı ticaretin geliştirilmesi ko-
nularına yönelik tespitler ve
öneriler paylaşıldı. Geleceğe
yönelik atılacak adımlar değer-

lendirildi, muhtelif kararlar alın-
dı. Toplantıda söz alarak za-
rarlılarla etkin mücadele nok-
tasındaki önerilerini aktaran
MTSO Başkanı Çakır, sorunların
çözümü için ilk etapta küçük
üreticilere odaklanmak gerek-
tiğini vurguladı. İhracata uygun
üründe tarımsal zararlı olma-
ması, olan zararlıların yayıl-
maması, ihracata uygun üretim
için dalda toplanmayan meyve
kalmamasının önemine dikkat
çeken Çakır, yere düşen mey-
velerin mutlaka toplanması ge-
rektiğini ifade ederek, "Yere
düşen her meyve tarıma zarar
veriyor" dedi. Bu konuda üre-
ticiyi bilinçlendirecek çalışmalar
yapılabileceğine değinen Çakır,
köylünün meyveleri siyah po-
şetlere toplaması yanında ikinci
kalite ürünlerin meyvesuyu
fabrikalarına daha iyi fiyatla
satmasını sağlayacak teşvik sis-
temi oluşturulması önerisi de
sundu. lMERSİN-İHA

Küresel piyasalar haftaya
karışık bir seyirle başladı
Küresel piyasalarda, ABD Mer-
kez Bankasının (Fed) bu yıl 2
kez faiz indirimine gidebilece-
ğine yönelik beklentilerin art-
masına karşın banka yetkilile-
rinin temkinli sözle yönlendir-
meleriyle karışık bir seyir izle-
nirken, bu hafta ABD'de bü-
yüme verileri başta olmak üzere
yoğun veri gündemi yatırım-
cıların odağına yerleşti. ABD'de
son dönemde açıklanan veriler
karışık sinyaller verirken, Fed'in
gelecek dönemde atacağı adım-
lara ilişkin belirsizlikler pay pi-
yasalarında risk iştahının düşük
seyretmesine neden oluyor.
Analistler, bu hafta ABD'de
açıklanacak büyüme verilerinin
bankanın izleyeceği yol hari-
tasına yönelik daha fazla ipucu
verebileceğini ifade ederek,
hafta boyunca Fed yetkililerinin
yapacağı sözle yönlendirme-
lerin de yatırımcıla-
rın odağında bu-
lunduğunu
dile getirdi.
Ha f tan ın
son işlem
g ü n ü n d e
Fed'in enflas-
yon göstergesi
olarak dikkate aldığı
çekirdek kişisel tüketim har-
camaları fiyat endeksi verile-
rinin piyasalarda oynaklığı ar-
tırabileceğini aktaran analistler,

söz konusu verilerin para pi-
yasalarındaki fiyatlamaları de-
ğiştirebileceğini söyledi. Yoğun
veri gündeminin hakim olacağı
haftaya başlarken, para piya-
salarında Fed'in eylülde ilk faiz
indirimine gitme ihtimali yüzde
72 ve kasımda yüzde 91 ile fi-
yatlanıyor. Olası bir faiz indi-
riminin ardından bankanın
ikinci kez faiz indirimine gitme
ihtimali ise aralıkta yüzde 84
ile fiyatlanıyor. Öte yandan,
cuma günü, çip üreticisi Nvidia,
hisselerinde yaşanan düşüşle
dünyanın en değerli şirketleri
listesinde üçüncü sıraya geri-
ledi. Şirketin piyasa değeri 3,1
trilyon dolara inerken, Micro-
soft 3,3 trilyon dolarlık piyasa
değeriyle dünyanın en değerli
şirketi ünvanını yeniden aldı.
Ayrıca, ABD'li teknoloji devle-
rinden Apple'ın hisseleri de şir-

ketin yapay zeka tek-
nolojisi "Apple In-

telligence"ın da
aralarında bu-
lunduğu bazı
özellikleri Av-
rupa Birliği

(AB) mevzuatla-
rındaki "düzenleyici

belirsizlikler" nedeniyle
bu yıl AB'de kullanıma sun-
mayabileceğine dair haberlerin
ardından yüzde 1 değer kay-
betti. lİSTANBUL-AA
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Reel Kesim Güven Endeksi haziranda 2,6 puan azalarak 102,8’e düştü

ürkiye'nin Endo-
nezya'nın bağım-
sızlığını ilk tanı-

yan ülkelerden birisi olduğunu,
bu durumun dostluğu pekiş-
tirdiğini kaydeden Küçükcan,
2025 yılında iki ülke arasındaki
diplomatik ilişkilerin 75. yılını
kutlayacaklarını, bu kapsamda
tarihi ve güncel konularda var
olan ilişkilerin geliştirilmesi
için önemli adımlar atılacağını
ifade etti. Büyükelçi Küçükcan,
son yıllarda iki ülke arasında
ekonomik ilişkilerde ciddi artış
ve olumlu gelişmeler yaşandı-
ğına dikkati çekerek, "Bugün
itibarıyla Türkiye ile Endonezya
arasındaki ticaret hacmi aşağı
yukarı 1,5 milyar dolar civa-
rında. Ama bizim beklentileri-
miz ve planlarımız G-20 üyesi
ülkeler olarak önümüzdeki yıl-
larda ikili ticareti 10 milyar
dolara çıkarmak. Bunun için
pek çok çalışma gerçekleştiri-
liyor." diye konuştu. Eğitim,
kültür ve ticaret alanında iliş-
kilerin iyi durumda olduğunu
vurgulayan Küçükcan, şöyle
devam etti: "Bugün Türkiye'de
4 bin 500 Endonezyalı öğrenci
üniversitelerimizde eğitim gö-
rüyor. Bu, Türkiye için hem
yumuşak güç anlamında hem

de ekonomik getiri açısından
çok büyük bir kaynak. Yakın
zamanlarda Maarif Vakfı des-
teğiyle Endonezya Üniversitesi
bünyesinde Türkiye Çalışmalar
Merkezi'ni kurduk. Bu merkez,
Endonezya'da Türkiye araştır-
maları yapılmasına, Türkiye'yle
ilgili bilgi kaynaklarının oluş-
turulmasına ve yayılmasına
katkıda bulunacak. Bu da as-

lında Endonezya Hükümeti'nin
de olumlu bakışıyla gerçekleşti.
Bizim planımız önümüzdeki
yılda Türkiye'yle ilgili bir yüksek
lisans programını aynı yerde
başlatmak. Bu da aslında hem
Türkiye'yle ilgili uzmanların
artmasını sağlayacak hem de
iki ülke arasında bilgi birikimini
arttıracak."

Küçükcan, Endonezya'da bir

yıl önce kurulan Yunus Emre
Enstitüsünün Türkçe eğitim ve
kurs taleplerini karşılayama-
yacak derecede meşgul ve yo-
ğun olduğunu anlattı. Endo-
nezya'da Türkçe derslerine ve
kültürüne yoğun ilgi olduğu-
nun altını çizen Küçükcan, "He-
men hemen bütün dizilerimiz
burada da izleniyor. Bu da as-
lında iki ülke arasındaki kül-
türel ilişkileri destekleyen, güç-
lendiren ve derinleştiren bir
gerçek. O bakımdan da belki
bu kültür ürünlerimizde En-
donezya'yı da içinde barındıran
bazı senaryoların ve yapımların
olması iyi olur." değerlendir-
mesini yaptı.
Türkiye'nin savunma
ürünlerine yoğun ilgi

İki ülke arasındaki en güçlü
ilişki ağlarından birisinin sa-
vunma sanayi olduğundan
bahseden Küçükcan, Endo-
nezyalı yetkililerin Türkiye'deki
savunma sanayi ürünlerini çok
yakından takip ettiğini dile
getirdi. Büyükelçi Küçükcan,
"Türkiye'nin son 20-30 yıl içe-
risinde gerçekleştirdiği tekno-

lojik atılım, savunma sanayi-
inde dışa bağımlılığının çok
ciddi oranda azaltılıp aslında
öz kaynaklara dayanılması
Türkiye'nin örnek alınmasına
neden oluyor. Endonezya'da
Türkiye'nin savunma ürünle-
rine çok ciddi bir ilgi ve talep
var. Önümüzdeki yıllarda uma-
rız bu daha da somutlaşacak.
İki ülke arasındaki stratejik
ortaklık artacak." ifadesini kul-
landı. Bali'de 2022'de düzen-
lenen bir zirvede Türkiye ile
Endonezya arasında "Yüksek
Düzeyli İstişare Konseyi" ku-
rulduğunu anımsatan Küçük-
can, bu konseyin 2025'in ilk
çeyreğinde toplanacağını, iki
ülkenin cumhurbaşkanları ile
bakanlarının burada bir araya
geleceğini söyledi. Küçükcan,
"İki ülke arasında siyaset, eko-
nomi, kültür, güvenlik, tek-
noloji, eğitim alanında pek
çok anlaşma yapılacak, pek
çok proje ortaya konacak.
Önümüzdeki yıllarda biz iki
ülke arasındaki ilişkilerin çok
daha güçlenerek devam ede-
ceğini düşünüyoruz." şeklinde
konuştu. lCAKARTA-AA

T Türkiye'nin Cakarta Büyükelçisi Talip Küçükcan, "Beklentilerimiz ve planlarımız G-20
üyesi ülkeler olarak önümüzdeki yıllarda ikili ticareti 10 milyar dolara çıkarmak." dedi.

Türkiye ile Endonezya arasındaki
ticarette yılda 10 milyar dolar hedefi
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Diyanet İşleri Başkanlığı
ve TDV, 747 bin 52
kurban hissesini ihtiyaç
sahiplerine ulaştırdı

Cumhurbaşkanı Yardımcısı
Cevdet Yılmaz, "Cezayir ül-
kemizin Afrika kıtasında en
çok yatırım yaptığı ülkedir.
Doğrudan yatırımlar anlamın-
da da 6 milyar dolar gibi ciddi
bir hacme ulaşmış durumda-
yız." dedi. Cumhurbaşkanı
Yardımcısı Cevdet Yılmaz, "Ce-
zayir ülkemizin Afrika kıta-
sında en çok yatırım yaptığı
ülkedir. Doğrudan yatırımlar
anlamında da 6 milyar dolar
gibi ciddi bir hacme ulaşmış
durumdayız." dedi. Yılmaz,
Cezayir ziyareti kapsamında,
Aile ve Sosyal Hizmetler Ba-
kanı Mahinur Özdemir Göktaş
ve Ticaret Bakanı Ömer Bolat
ile birlikte, Dünya Türk İş
Konseyi (DTİK) tarafından dü-
zenlenen Türk İş Dünyası Bu-
luşması programına katıldı.
Burada konuşan Yılmaz, Ce-
zayir'in, Türkiye ile üst dü-
zeyde ilişkilere sahip ülkeler-
den biri olduğunu belirterek,
Cezayir ile her alanda ilişkileri
ilerletmeye büyük ve özel bir
önem atfettiklerini söyledi.
Yılmaz, Türkiye ve Cezayir
arasındaki ilişkilerin ve yakın
ortaklıkların, 2020 yılında or-
taya konulan stratejik part-
nerlik vizyonunu daha da sağ-
lamlaştırdığına işaret ederek,

bu yakın ilişkide Cumhurbaş-
kanı Recep Tayyip Erdoğan
ile Cezayir Cumhurbaşkanı
Abdülmecid Tebbun arasın-
daki sıcak dostluğun önemli
rol oynadığını ifade etti. İki
ülke arasındaki ticaret hac-
minin 2023 yılı sonunda bu-
güne kadarki en yüksek sevi-
yeye ulaşarak 6,3 milyar dolar
olarak gerçekleştiğini ve ticaret
hacminin büyüme eğilimini
sürdürdüğünü dile getiren Yıl-
maz, "Cumhurbaşkanlarımız
10 milyar dolar ticaret hacmi
hedefini ortaya koymuşlardı.

Yarıyı geçmiş durumdayız.
İnanıyorum ki kısa süre içinde
10 milyar dolar ticaret hac-
mine de ulaşacağız." diye ko-
nuştu. Yılmaz, bu seneki Ce-
zayir Uluslararası Fuarı'na
Türkiye'den geniş bir katılım
sergilendiğini belirterek, şöyle
devam etti: "40'ın üzerinde
firmamız ve kamu kurumla-
rından temsilcileri de sayarsak
50'nin üzerinde Türkiye'den
katılım olacak bu yılki fuara.
Cezayir içinde faaliyet göste-
ren şirketlerin de katılımını
hesapladığımızda 80'in üze-

rinde kişi, firma ve kurumla
temsil edilmiş olacağız."

Yılmaz, bu fuarların iki ülke
arasındaki ticari ilişkilerin art-
masını olumlu yönde etkile-
yeceğini vurgulayarak, şunları
kaydetti: "Cezayir ülkemizin
Afrika kıtasında en çok yatırım
yaptığı ülkedir. Doğrudan ya-
tırımlar anlamında da 6 milyar
dolar gibi ciddi bir hacme
ulaşmış durumdayız. Türki-
ye'nin Cezayir'de petrol ve do-
ğal gaz harici en çok yatırım
yapan ve en çok istihdam sağ-
layan ülke olmasından da bü-
yük bir mutluluk duyuyoruz.
Müteahhitlik açısından bak-
tığımızda yine çok önemli bir
ilişkimiz söz konusu. Afrika'da
en fazla müteahhitlik projesi
üstlendiğimiz ikinci ülke, dün-
yada yedinci ülke konumunda
Cezayir. Bugüne kadar 636
projeyi üstlenmiş firmalarımız,
21,3 milyar dolar gibi bir hac-
me erişmişiz. Cezayir'de fir-
malarımız toplu konut, demir
yolu, kara yolu ve baraj pro-
jeleri gibi çok önemli projeleri
hayata geçirmiş, tamamlamış-
tır. Önümüzdeki dönemde de
Cezayir'deki projelerde firma-
larımızın daha fazla yer al-
masını desteklemeye devam
edeceğiz." lCENEVRE-AA

Cevdet Yılmaz: Cezayir ülkemizin Afrika
kıtasında en çok yatırım yaptığı ülkedir

Bakanı Uraloğlu, Kurban Bayramı
tatilinde şehirler arasında hizmet
veren 13 bin 855 otobüsü denet-
lediklerini belirterek "Karayolu Ta-
şıma Kanunu'na aykırı faaliyette
bulunan otobüs işletmecilerine 23
milyon 453 bin 8 lira idari işlem
uygulandı" dedi. Ulaştırma ve Alt-
yapı Bakanı Abdulkadir Uraloğlu,
yazılı açıklamasında, tatil öncesinde
ve sonrasında, alınan tedbirler ve
yapılan denetimler sayesinde va-
tandaşların bayram tatili boyunca
rahat ve huzurlu bir şekilde yol-
culuk yaptıklarını bildirdi. Tatil
süresince, Bakanlık ekipleri ve kol-
luk kuvvetleriyle, 7 gün 24 saat
sahada denetimler gerçekleştir-
diklerine işaret eden Uraloğlu, va-
tandaşların huzurlu, rahat ve gü-
venli bir şekilde yolculuklarını sür-
dürmeleri için bayram tatili önce-
sinde ve bayram boyunca yurt ge-
nelinde otobüslere yönelik dene-
timleri etkin bir şekilde uygula-
dıklarını belirtti. Uraloğlu, bayramı
tatilinde şehirler arası otobüs se-
yahatlerinde büyük bir yoğunluk
yaşandığını ifade ederek, 14-23

Haziran tarihlerinde 107 bin 896
şehirler arası otobüs seferi ger-
çekleştirildiği, bu seferlerde 3 mil-
yon 782 bin 90 yolcunun seyahat
ettiğini bilgisini paylaştı. Bayram
tatilinde şehirler arası otobüslerde
fahiş fiyatlarla bilet satışlarının
önlenmesine yönelik denetimleri
de aralıksız olarak yaptıklarına
dikkati çeken Uraloğlu, şunları
kaydetti:"Bayram tatili öncesinde
ve bayram süresince şehirler arası
otobüs seyahatlerine yönelik U-
ETDS sistemi üzerinden elektronik
olarak yaptığımız denetimlere ilave
olarak, yolcu terminallerinde, yol
kenarlarında ve kara yolları de-
netim istasyonlarında öncelikle,
fahiş fiyatlı bilet satışı, korsan ve
yetki belgesiz taşımacılık ve emek-
lilere yönelik yüzde 20 indirim
uygulanıp uygulanmadığına dair
13 bin 855 otobüste denetim yap-
tık. Denetimler kapsamında Ka-
rayolu Taşıma Kanunu'na aykırı
bir şekilde faaliyette bulunan oto-
büs işletmecilerine 23 milyon 453
bin 8 lira tutarında idari işlem uy-
gulandı." lANKARA-AA

Bayram tatilinde korsan taşımacılık ve
fahiş fiyata 23,5 milyon liralık ceza

alışma ve Sosyal
Güvenlik Bakanı
Vedat Işıkhan, Di-

yarbakır’ın Çınar ilçesinde anız
yangınında hayatını kaybe-
denlere taziye ziyaretinde bu-
lundu. Bakan Işıkhan, “Olayın
ilk çıktığı andan itibaren kıy-
metli valim de ifade etti. Bu-
rada oldular ve devletin tüm
kurumlarıyla birlikte yangına
müdahale edilmeye çalışıldı”
dedi.  Yazçiçeği Mahallesi’nde
taziye ziyaretinde bulunan Ça-
lışma ve Sosyal Güvenlik Ba-
kanı Vedat Işıkhan, daha sonra
yangının çıkış yeri olan Kök-
salan Mahallesi’nde gazeteci-
lere açıklamalarda bulundu.
Bakan Işıkhan, Diyarbakır, son-
ra Mardin’de yangınlarda ha-
yatını kaybeden vatandaşlara
Allah’tan rahmet dilediğini ve
başsağlığı dileğinde bulundu. 

Herkesi çok etkileyen bir
olay olduğunu belirten Bakan
Işıkhan, “Diyarbakır’da 5, Mar-
din’de 10 vatandaşımız top-
lamda 15 vatandaşımızı, ca-
nımızı kaybettik. Ancak, yaralı
olup hastanede tedavi gören
vatandaşlarımız, kardeşlerimiz
de mevcut. Şu an 78 vatan-
daşımız yangından etkilenmiş

durumda. 2 vatandaşımız da
tedavi altında. Tabii bu süre
içerisinde yaralı kardeşlerimize
de Rabbimden acil şifalar di-
liyorum. Perşembe günü baş-
layan yangın Diyarbakır’ın Çı-
nar ilçesinde başlamış. Maa-
lesef rüzgarın etkisiyle de bir-
likte Mazıdağı’na kadar yayı-
larak büyük bir alanı etkilemiş
durumda. Yangın başlar baş-
lamaz her iki ilimizde de va-
liliklerimiz koordinatörlüğün-
de AFAD Başta olmak üzere
Sağlık, UMKE ve Tarım Orman
İl Müdürlüklerimiz olaya anın-
da müdahalede bulunmuşlar-
dır. Allah razı olsun tüm çalı-
şanlarımıza, tüm personeli-
mize. Müdahale edilmemiş ol-
saydı yangın daha büyük bir
alanı ve daha büyük bir fela-
kete sebep olabilirdi” dedi.

“Küçükbaş, büyükbaş hay-
van kaybımız aynı zamanda
ekili alanlarımız zarar gördü,
meralarımız zarar gördü” di-
yen Bakan Işıkhan, sözlerine
şöyle devam etti: “Bununla
ilgili Tarım ve Orman İl Mü-
dürlüklerimiz hasar tespit ça-
lışmalarında bulunmaktalar.
Devam ediyor çalışmalarımız
ve devlet olarak da biz bura-

dayız. Olayın ilk çıktığı andan
itibaren kıymetli valim de ifade
etti. Burada oldular ve devletin
tüm kurumlarıyla birlikte yan-
gına müdahale edilmeye ça-
lışıldı. Daha sonra tabii ki acil
yardım ödeneğiyle devletimiz
gerekli maddi desteği özellikle
zarar gören, yangından zarar
gören kardeşlerimize bu des-
teği sağladık. Ancak zarar tes-
pit çalışmaları devam ediyor.
Bu noktada ortaya çıkacak
durumla ilgili olarak da gerekli
destekler ve müdahaleler va-
liliklerimiz aracılığıyla yapı-
lacaktır.”

Mardin’de 86 araç, 451 per-
sonel, Diyarbakır’da da 94
araç ve 557 personelle yangına
anında müdahale edildiğine
değinen Bakan Işıkhan, “Bu-
rada vatandaşlarımızı yalnız
bırakmamak amacıyla ben de
bu topraklarda Mardin’de doğ-
muş bir kardeşiniz, bir baka-
nınız olarak da buraya geldim.
Hem bundan sonra Mardin’e
de geçeceğim. Taziyelerimizi,
Cumhurbaşkanımızın taziye
dileklerini kardeşlerimize, va-
tandaşlarımıza ileteceğim. Yan-
larında olacağız, ihtiyaçlarını
belirleyeceğiz. Sağ olsun dev-

letimiz burada, valimiz, mil-
letvekillerimiz burada. Hepi-
miz buradayız. Tabi bu yaraları
da hep birlikte sağlamamız
lazım. Tekrar yaralılarımıza
acil şifalar diliyorum. Kaybet-
tiğimiz 15 canımıza da, kar-
deşimize de Allah’tan rahmet
diliyorum. Allah-u Teala in-
şallah böyle afetler yaşatmasın
diyorum” diye konuştu. Dik-
katli olunması gerektiğinin al-
tını çizen Bakan Işıkhan, “Önü-
müz temmuz, ağustos ayları
bu tür yangınlar ortaya çıka-
bilir. Daha dikkatli olmamız
lazım. Tekrar geçmiş olsun di-
yorum. Aziz milletimizin de
başı sağ olsun. Yangın çıkış
sebebiyle ilgili tahkikatlar de-
vam ediyor. Tabii ki bunda ki-
min kusuru, ihmali varsa el-
bette savcılıklarımız, hukuk-
çularımız görevlerinin başında.
Tarım ve Orman İl Müdür-
lüklerimiz hasar tespitlerini
yapıyor. Esas orası bence çok
önemli. Çünkü hasar tespitin-
den mağdur olan vatandaşla-
rımıza da, kardeşlerimize des-
tek vermeniz ve yaralarını da
sarmamız lazım değerli arka-
daşlarım kısa sürede. Hayatı
tekrar ayakta kalabilmeleri

için de onlara destek vereceğiz.
Devletimiz her zaman olduğu
gibi bakın, her zaman olayın
ilk anından itibaren vatandaş-
larımızın yanında olmaya baş-
ladı. Müdahale edildi. Müda-
hale eden vatandaşlarımız ya-
ralandı. Hastaneye götürüldü.
Onların tedavileri sürüyor. Bi-
raz önce söyledim, 78 vatan-
daşımız var. Onlar da kısa sü-
rede inşallah eski kaldıkları
yaşamlarına geri dönerler”
şeklinde konuştu.

Büyük bir yangın olduğuna
değinen Bakan Işkhan, “Çün-
kü anız yangınlarını hepiniz
bilirsiniz. Bu tür felaketler or-
taya çıkar. Anız yangını, örtü
yanar, söner. Ama burada tabi
iklimin değişikliğine de çok
vurgu yapmamız lazım. Dikkat
etmemiz lazım. Havalar daha
fazla ısınmaya başladı. Kolay
alev almaya başlıyor otlar.
Rüzgarın şiddeti artıyor. Nem
oranı artıyor. Vatandaşlarımıza
buradan bir duyuru yapma-
mızda yarar var. Ormanlara
böyle alanlara da cam, si-
gara, izmarit gibi kolay tu-
tuşacak maddeleri atmama-
larını özellikle rica ediyorum”
dedi. lDİYARBAKIR-AA
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Işıkhan: “Olayın ilk çıktığı andan itibaren devletin 
tüm kurumlarıyla birlikte yangına müdahale edildi

Bakan Işıkhan: “Olayın ilk çıktığı andan itibaren kıy-
metli valim de ifade etti. Devletin tüm kurumlarıyla
birlikte yangına müdahale edilmeye çalışıldı” dedi.
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Diyanet İşleri Başkanı Erbaş, Baş-
kanlık ve TDV'nin 747 bin 52 kur-
ban hissesini ihtiyaç sahiplerine
ulaştırdığını belirterek, "Bu, mille-
timizin cömertliğinin, Diyanet İşleri
Başkanlığımıza ve TDV'ye güveni-
nin bir sonucudur." ifadesini kul-
landı. Diyanet İşleri Başkanlığından
yapılan yazılı açıklamaya göre, Ali
Erbaş, 15 Temmuz Milli İrade Şehit
Ali Alıtkan Konferans Salonu'nda
Başkanlık merkez teşkilatında görev
yapan personelle bayramlaştı. Bu-
rada konuşan Erbaş, bu yıl da
farklı coğrafyalardan ilahi davete
icabet için yola çıkan milyonlarca
Müslümanın kutsal topraklarda bir
araya geldiğini belirtti. Başkanlık
mensupları olarak, bu sene Türki-
ye'den yaklaşık 85 bin vatandaşa
hac farizalarını yerine getirmeleri
konusunda rehberlik ettiklerini an-
latan Erbaş, şunları kaydetti: "Bay-
ramlarımız, Müslümanlık bilinci-
mizin ve kardeşliğimizin daha da
güçlenmesine vesiledir. Hepimiz
biliyoruz ki bayramlar ruhumuzu
diri tutan, toplumsal farkındalığı-
mızı artıran, hayata canlılık veren
müstesna zamanlardır. Bireysel
ve sosyal bağların giderek zayıf-
ladığı, insani değerlerin anlamını
yitirdiği bu çağda bayramlar biz-
leri fıtratımızla buluşturan, sevgi
ve kardeşlik bağlarımızı güçlen-
diren, birlik, beraberlik, paylaşma,
dayanışma, ziyaretleşme, bütün
bu güzellikleri içinde barındıran
rahmet günleridir." Vekaletle kur-
ban organizasyonuna da değinen
Erbaş, Başkanlık ve TDV'nin birlikte
yürüttüğü "Kurbanını paylaş, kar-
deşinle yakınlaş" temalı vekaletle
kurban organizasyonlarının ken-
dilerini memnun edecek sınırlara
yükseldiğini vurguladı. Erbaş,
"Hamdolsun, 747 bin 52 hisse kur-
banı ülkemizde ve dünyada 35
milyona yakın insanın sofrasına
ulaştırmaya gayret ettik. Bu, mil-
letimizin cömertliğinin, Diyanet İş-
leri Başkanlığımıza ve TDV'ye gü-
veninin bir sonucudur." ifadelerini
kullandı. lANKARA-AA

25İTTİFAK07.qxp_Layout 1  24.06.2024  17:05  Page 1



akanlıktan ya-
pılan yazılı
a ç ı k l a m a y a

göre Göktaş, Cumhurbaş-
kanı Yardımcısı Cevdet Yıl-
maz ile 55'inci Cezayir
Uluslararası Fuarı'na ka-
tılmak üzere gittiği Ceza-
yir'de, Dünya Türk İş Kon-
seyi (DTİK) tarafından dü-
zenlenen Türk İş Dünyası
Buluşması'na katıldı. Gök-
taş, Türkiye ile Cezayir
arasındaki bağın iki ülke-
nin cumhurbaşkanları ta-
rafından ortaya koyulan
vizyon doğrultusunda daha
da güçlendiğini vurgula-
yarak, büyükelçilik gör-

evinde bulunduğu sürede
Cezayir ve Türkiye arasın-
daki tarihi ve kültürel bağ-
ları sağlamlaştırmanın ken-
disi için gurur kaynağı ol-

duğunu kaydetti. Ceza-
yir'de faaliyet gösteren iş
insanlarının iki ülke ara-
sındaki ekonomik, kültürel
ve beşeri ilişkiler alanında

önemli köprü vazifesi gör-
düğünü aktaran Göktaş,
"Cezayir'de bulunan Türk
iş insanlarının varlığı iki
ülke açısından hem eko-
nomik hem de stratejik
öneme sahip. Ülkelerimiz
arasındaki köprüyü siz
oluşturuyorsunuz. Yegane
temsilcilerimiz olarak bağ-
ları güçlendiriyorsunuz."
ifadelerini kullandı. Bakan
Göktaş, Cezayir'deki iş in-
sanlarının yaptıkları işleri
görevde bulunduğu sürede
yakından takip ettiğinin al-
tını çizerek, her zaman on-
ların yanında olacaklarını
bildirdi. lANKARA-AA
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Aile ve Sosyal Hizmetler Bakanı Mahinur Özdemir Göktaş, Ceza-
yir'de bulunan Türk iş insanlarının varlığının iki ülke açısından
hem ekonomik hem de stratejik öneme sahip olduğunu belirtti.

Mahinur Özdemir Göktaş: Cezayir’de
bulunan Türk iş insanlarının varlığı
ekonomik ve stratejik öneme sahip

CHP Karabük Milletvekili ve
TBMM Plan Bütçe Komisyonu
Üyesi Cevdet Akay, elektrik
kaynaklı orman yangınlarına
dikkat çekerek elektrik dağı-
tım şirketlerine "bakım" uya-
rısında bulundu. Milletvekili
Akay, elektrik hatlarının so-
rumluluğunun özelleştirilen
dağıtım şirketlerinde olduğu-
nun altını çizerek denetim-
sizliğin had safhada olduğunu,
enerji nakil hatlarından kay-
naklı çıkan yangınların ba-
kımsızlıktan kaynaklandığı
dile getirdi. Elektrik dağıtım
şirketlerindeki denetimsizliğe
dikkat çeken Akay, "2009 yı-
lında başlatılan özelleştirme
süreciyle elektriği özel sektör
dağıtmaya başladı. Bu tarihten
itibaren mahalle ve köylerden
geçen elektrik hatlarının so-
rumluluğu da özelleştirilen
dağıtım şirketlerine geçti. Bu
durum ne yazık ki denetim-
sizliği de beraberinde getirdi.
Elektrik şirketleri belli peri-
yotlarla hatları kontrol etmek

ve bakımlarını yapmak zo-
runda fakat görüyoruz ki şir-
ketler bu sorumluluklarını ye-
rine getirmiyor. Ne yazık ki
enerji nakil hatlarından kay-
naklı çıkan yangınların ba-
kımsızlıktan kaynaklandığı
ortaya çıkmaktadır." dedi.
Elektrik dağıtım şirketlerinin
sorumsuzluğundan kaynak-
lanan yangınlara dikkat çeken
Akay, "Son yıllarda enerji nakil
hatlarından kaynaklanan yan-
gınların sayısı ve yanan alanda
da önemli artışlar meydana
geldiği gözlenmektedir. Or-

man Genel Müdürlüğü’nün
verilerine göre; 1977-2023
yılları arasında 13 bin 119
adet yangın çıktı, çıkan yan-
gınlar sonucunda ise 141 bin
342 hektar ormanlık alanınız
yandı. OGM’nin 2023 Orman
Yangınları Değerlendirme Ra-
poru’na göre; 2023 yılında
Enerji Nakil Hatları ve Trafo-
larının sebep olduğu yangın-
ların oranı yüzde 5 olurken,
2021 yılında enerji nakil hat-
larından kaynaklı yangınlarda
37 bin hektarlık alan kül oldu"
ifadelerini kullandı. Enerji ve

Tabii Kaynaklar Bakanlığına
konu hakkında çağrıda bulu-
nan Akay, "Elektrik dağıtımı
yapan firmalar, elektrik nakil
hatlarında gerekli bakım ve
onarım çalışması yapmadığı
için ülkemizin dört bir ya-
nında, özellikle de ormanlık
bölgelerde sürekli elektrik
kesintileri yaşanmakta ve
vatandaşlarımız büyük bir
mağduriyet yaşamaktadır.
Enerji ve Tabii Kaynaklar
Bakanlığı başta olmak üzere,
ilgili firmaları ve tüm yetki-
lileri göreve davet ediyoruz.
Ülkemizin canı yanmadan
gerekli önlemleri alın, gere-
ken bakım çalışmalarını bir
an önce yapın” diye konuştu.
Akay, Karabük’te elektrik da-
ğıtımı yapan firmanın, nakil
hatlarında gerekli bakım ve
onarım çalışması yapmadığı
için Yenice ilçesinde sürekli
elektrik kesintisi yaşandığını
ve bölge halkına büyük bir
mağduriyet yaşattığını söy-
ledi. lTBMM-İHA

İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya,
1'i kırmızı kategoride aranan,
terör örgütü PKK'nın sözde
sorumlularından Sultan Dağ
ile Zeynep Nibat'ın Batman
kırsalında düzenlenen "Boz-
doğan-45" operasyonunda et-
kisiz hale getirildiğini bildirdi.
Bakan Yerlikaya, Jandarma
Genel Komutanlığı İstihbarat
Başkanlığı ile TEM Daire Baş-
kanlığı koordinesinde, Jan-
darma Asayiş Kolordu Komu-
tanlığı sevk ve idaresinde, Bat-
man İl Jandarma Komutanlı-
ğınca yapılan istihbari çalış-
malar sonucu Gercüş kırsa-
lında Bozdoğan-45 operasyo-
nunun gerçekleştirildiğini be-
lirtti. Hava Kuvvetleri Komu-
tanlığı uçakları, ATAK taarruz
helikopterleriyle J-SİHA des-
teğinde Jandarma Özel Asayiş
Komutanlığı, Jandarma Özel
Harekat, Jandarma Komando
timleri ve güvenlik korucula-
rıyla teröristler arasında sıcak
temasın sağlandığını aktaran
Yerlikaya, bölücü terör örgütü
mensubu teröristlerin çatış-
mada silahlarıyla birlikte etkisiz
hale getirildiğini kaydetti. Et-

kisiz hale getirilen Beritan
Amara kod adlı Sultan Dağ
ve Zeynep Cudi kod adlı Zey-
nep Nibat'ın 6 güvenlik gö-
revlisinin şehit edildiği, 19 gü-
venlik görevlisinin yaralandığı
toplam 9 eyleme katıldıklarının
tespit edildiğini anlatan Yerli-
kaya, şu bilgileri verdi: "Beritan
Amara kod adlı Sultan Dağ,
Zeynep Cudi kod adlı Zeynep
Nibat teröristlerin, 29 Şubat
2016'da Şırnak ili İdil ilçesi
kırsalında düzenlenen operas-
yonda EYP'li saldırı sonucu 5
güvenlik görevlisinin yaralan-
ması eylemine, Şırnak ili mer-
kez ilçesinde 7 Kasım 2016'da
düzenlenen operasyonda si-
lahlı saldırı sonucu 1 güvenlik
görevlisinin şehit edilmesi ey-
lemine, 19 Haziran 2018'de
Şırnak ili Güçlükonak ilçesi
kırsalında düzenlenen operas-
yonda EYP'li saldırı sonucu 1
güvenlik görevlisinin şehit
edilmesi, 2 güvenlik görevli-
sinin yaralanması eylemine,
23 Ekim 2018'de Mardin ili
Dargeçit ilçesi kırsalında dü-
zenlenen operasyonda yapılan
silahlı saldırıda 1 güvenlik gö-

revlisinin şehit edilmesi, 1 gü-
venlik görevlisinin yaralanması
eylemine, 9 Aralık 2019'da
Şırnak ili İdil ilçesi kırsalında
düzenlenen operasyonda
EYP'li saldırı sonucu 2 güvenlik
görevlisinin şehit edilmesi, 9
güvenlik görevlisinin yaralan-
ması eylemine, 16 Haziran
2019'da Şırnak ili İdil ilçesi
kırsalında düzenlenen ope-
rasyonda yapılan silahlı sal-
dırıda 1 güvenlik görevlisinin
şehit edilmesi, 1 güvenlik gö-
revlisinin yaralanması eyle-
mine, 27 Nisan 2020'de Şırnak
ili Merkez ilçesi kırsalında bir-
liğe dönüş yapan sivil araca
yönelik düzenlenen EYP'li sal-
dırıda 1 güvenlik görevlisinin
yaralanması eylemine katıl-

dıkları tespit edildi."
11 terörist etkisiz
hale getirildi

Bakan Yerlikaya, bayram
tatili süresince kahraman jan-
darma komandoları tarafın-
dan 2'si kırmızı, 4'ü turuncu,
2'si gri kategoride olan bölücü
terör örgütü mensubu toplam
11 teröristin etkisiz hale ge-
tirildiğini bildirdi. Operasyonu
gerçekleştiren Hava Kuvvetleri
Komutanlığını, kahraman jan-
darmayı ve güvenlik korucu-
larını tebrik eden Yerlikaya,
"Milletimizin duası sizinle.
Son terörist etkisiz hale geti-
rilinceye kadar durmayacağız,
duraksamayacağız." ifadesini
kullandı. lANKARA-AA

Artık her an, her yerde bir doku-
nuşla binlerce insanın dertlerini
duyuyoruz. Ancak bugün üzerinde
duracağımız konu, bizi eğiten, öğ-
reten ve geleceğimizi şekillendiren
öğretmenlerimiz.

Eğitim sistemi, bir ülkenin ge-
leceğini şekillendiren en önemli
unsurlardan biridir. Son günlerde
Milli Eğitim Bakanlığı'nın Maarif
Modeli eğitim sistemi üzerine tar-
tışmalar yürütülüyor. Ancak, dün-
yanın en iyi eğitim sistemini bile
getirseniz, eğer öğretmen yetiştirme
konusunda yetersizseniz ve öğret-
mene gereken değeri vermiyorsa-
nız, bu sistemin başarıya ulaşması
mümkün değildir. Eğitimde başarılı
olan ülkelere baktığımızda, öğret-
menlerin toplumdaki diğer meslek
gruplarından daha değerli oldu-
ğunu görürüz. Öğretmen; hâkim,
doktor, mühendis, mimar ve aka-
demisyen gibi tüm meslek erbap-
larını yetiştiren kişidir; oysa bu
saydıklarımız bir öğretmeni yetiş-
tiremez.

Öğretmenlerin Toplumdaki
Yeri ve Önemi

Öğretmen, toplumun yapı taş-
larını oluşturan kişileri yetiştirir.
Eğitim sistemlerinin başarılı olduğu
ülkelerde öğretmenler, hayat kur-
taran doktorlardan, büyük yapılar
inşa eden mimarlardan ve yeni
buluşlara imza atan mühendisler-
den daha değerli kabul edilir. Bu-
nun sebebi, öğretmenin tüm bu
meslek gruplarının temelini atma-
sıdır. Bir hâkim adalet dağıtabilir,
bir doktor hayat kurtarabilir, bir
mühendis yeni teknolojiler geliş-
tirebilir; ancak bu mesleklerin her
biri, eğitimlerini bir öğretmenden
almışlardır. Öğretmen, toplumun
her alanında iz bırakan ve kişilerin
hayatlarını şekillendiren kutsal bir
meslek erbabıdır. Bu kutsallık, yal-
nızca bilgi aktarmaktan değil, aynı
zamanda değerler, ahlak ve hayat
boyu sürecek ilkelerin kazandırıl-
masından kaynaklanır. Hz. Ali (r.a)
“Bana bir harf öğretenin kırk yıl
kölesi olurum” diyerek, öğretmenin
ne kadar kıymetli ve saygıdeğer
olduğuna dikkat çekmiştir. Bu söz,
öğretmenin toplumsal ve kişisel
hayatımızdaki derin etkisini ve
önemini vurgulamaktadır.

Öğretmenin Ekonomik ve
Sosyal Statüsü

Ne yazık ki, günümüzde öğret-
menlerin ekonomik durumu oldukça
düşük seviyededir. Ayrıca, üniversi-
telerde öğretmenlik bölümlerinin
puanlarının da düşük olması, bu
branşa olan ilgiyi azaltmaktadır. Öğ-
retmenlik, artık gençler arasında
"başka yapacak bir şey kalmadığında
tercih edilen" bir meslek haline gel-
miştir. Bu durum, öğretmenlik mes-
leğinin itibarını zedelemekte ve ge-
lecekte kaliteli öğretmenlerin yetiş-
mesini engellemektedir.

Öğretmen Yetiştirmenin Önemi
Eğitim sisteminin başarılı olması

için öncelikle öğretmenlerin iyi
yetiştirilmesi ve değer verilmesi
gerekmektedir. İyi yetişmiş bir öğ-
retmen, bilgisiyle, deneyimiyle ve
vizyonuyla öğrencilerine örnek
olur ve onları geleceğe hazırlar.
Öğretmenlerin yetiştirilmesine ya-
pılan yatırım, doğrudan geleceğe
yapılan bir yatırımdır. Eğitim sis-
teminde reform yapılacaksa, ön-
celikle öğretmenlerin eğitimi, eko-
nomik durumları ve çalışma ko-
şulları gözden geçirilmelidir. Öğ-
retmenlerin ekonomik durumları-
nın iyileştirilmesi, mesleki geli-
şimlerinin desteklenmesi ve top-
lumdaki statülerinin yükseltilmesi,
Öğretmen akademisinin tesis edi-
lerek öğretmen niteliğinin iyileş-
tirilmesi eğitim sisteminin başarısı
için olmazsa olmazlardandır.

Öğretmenlerin Geçim Sıkıntısı:
Kıymetli Bir Mesleğin Zor Günleri

Yıllarca kendini mesleğine ada-
mış bir öğretmenin, ek derslerle
birlikte maksimum 55 bin TL gibi
bir maaş alması, günümüz ekono-
mik şartlarında büyük bir geçim
sıkıntısına neden olmaktadır. Özel-
likle evli ve çocuk sahibi öğret-
menler, bu maaşla nasıl geçinebi-
leceklerini kara kara düşünmek-
tedirler.

Geçim Zorlukları
Bir öğretmenin ortalama 25 bin

TL kira ödediğini düşünürsek, ge-
riye kalan maaşıyla elektrik, su,
doğalgaz, iletişim, yeme içme vb.
giderleri gibi temel ihtiyaçlarını
nasıl karşılayacağını, çocuklarının
eğitim masraflarını nasıl ödeyece-
ğini sormak gerekiyor. Plandemi
sonrası hızla artan enflasyon, öğ-
retmenlerin yaşam standartlarını
ciddi şekilde düşürmüştür.

Geçtiğimiz günlerde, ömrünü
bu mesleğe adamış kıymetli bir
öğretmenle hasbihal ettik.
2020’den önce 5-6 kez dışarıda
yemek yemeye gidebilirken, şimdi
bırakın dışarıda yemek yemeyi,
evde dahi kıt kanaat geçinebildik-
lerini belirtti. Artan yaşam mali-
yetleri, öğretmenleri zor durumda
bırakmaktadır. Çay bile çay ocak-
larında kafelerde 30-40 TL olmuş
durumda. Diğer yerlerde ise çay
veya kahve içmek, oturduğunuz
mekânın kısa süreliğine kirasını
ödemek anlamına geliyor; zira bir
çay 30-40,  bir kahve 150-200 TL
olan yerler mevcut.

Enflasyonun Etkileri
Plandemi sonrası enflasyon, tah-

min edilemeyecek seviyelere ulaş-
mıştır. Özellikle gıda ve temel ih-
tiyaç ürünlerinde yaşanan fahiş fi-
yat artışları, öğretmenlerin alım
gücünü ciddi şekilde düşürmüştür.
Temel gıda maddeleri bile lüks
haline gelmiştir. Öğretmenler, bu
durumda nasıl kaliteli bir eğitim
verebilirler? Öğrencilerine örnek
olmaya çalışan, onlara en iyi eğitimi
vermek için çabalayan öğretmenler,
kendi yaşam mücadeleleriyle bo-
ğuşmaktadırlar.

Öğretmenlerin Haykırışı:
Çayın Bedeli ve Eğitim Siste-
mi Üzerine İronik Bir Bakış

Bir öğretmen, "Çay bile çay ocak-
larında 30-40 TL olmuş, diğer yer-
lerde ise zaten size çay satmıyorlar,
oturduğunuz mekanın kısa süreli-
ğine kirasını ödüyorsunuz; bir çay
bir kahve 150-200 TL olan yerler
var," diyerek dert yanıyor. Bu du-
rum, öğretmenlerin yaşam stan-
dartlarının ne kadar düştüğünü
gözler önüne seriyor.

Peki hocam, eğlence mekânlarını
kafeleri dolduran bu gençler parayı
nereden buluyorlar diye sordum.
Görmüş geçirmiş, senelerini bu
mesleğe vakfetmiş, kısacası insan
sarrafı olmuş bir öğretmen cevap
verdi: "Şu gördüğün gençler, 35
bin TL ortalama maaş alıyor. Bu
maaşın 25 bin TL’sini kafelerde,
eğlence mekanlarında eziyor; geri
kalan 10 bin TL ile de diğer ihti-
yaçlarını karşılıyor. Bugün buluyor,
bugün yiyor; artık gençliğin yarın
diye bir kaygısı yok. Maalesef bu
duruma eğitimsizlikle geldik."

Söyledikleri içler acısıydı ve de-
vam etti: "Hatta bir velimin kızının
iyi bir işi var, 150 bin TL maaş alı-
yor ama ay sonunu getiremeyip
babasından yine para istiyor."

Peki, soruyorum: Bizi bu duruma
kim getirdi? Yorumu da size bıra-
kıyorum.

Gençliğin Düşüşü: Çay İç-
menin Bedeli ve Eğitimsizlik

Bir öğretmenin çayın bedelinden
yola çıkarak anlattıkları, aslında
toplumun ve eğitimin nerelerde
tıkandığını gösteriyor. Gençler, 35-
40 bin TL maaş alıyor ve bunun
büyük kısmını eğlenceye harcıyor. 

(Devam edecek)

Eğitimin Pilotları: Geleceği
inşa eden ve zorluklara göğüs
geren öğretmenlerimiz (1)

Milletvekili Akay elektrik kaynaklı
YANGINLARA DİKKAT ÇEKTİ

“BOZDOĞAN-45” operasyonunda 1’i kırmızı 
kategoride aranan 2 terörist etkisiz hale getirildi
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Bugün ABD'nin ve diğer Batılı ül-
kelerin büyük üniversitelerinde
görülen hareketlenmenin arka
planında, "motor güç" olarak
Nekbe'nin yeni kuşakları var.

Tufanın ardından manzara netleşiyor:
Nekbe’nin yeni kuşaklarının onurlu mücadelesi
GAZETECİ/YAZAR -TAHA KILINÇ

azeteci ve yazar Taha Kı-
lınç, 7 Ekim 2023'ten
beri süren İsrail zulmü-

nün dünya genelinde nasıl bir Fi-
listin davasına dönüştüğünü AA
Analiz için kaleme aldı.

Hamas bünyesindeki silahlı bir-
liklerin 7 Ekim 2023 sabahı İsrail’de
çeşitli noktalara düzenlediği “Aksa
Tufanı” adlı seri operasyonların ar-
dından İsrail’in Gazze’ye başlattığı
soykırım sürüyor. Filistinli sivillerin
karşı karşıya kaldığı insani trajedi
ve kayıplar üzerinden meseleye yak-
laşıldığında, ortada bir felaketin bu-
lunduğu su götürmez bir gerçektir.
Ancak İsrail cephesinden görünen
manzara, hem işgal güçlerinin mu-
hafazaya çalıştığı pozisyon hem de
Filistin davasının geleceği açısından
oldukça dikkati çekici bazı yeni un-
surları barındırıyor. Yakın gelecekte
Orta Doğu ve İslam dünyası için
mühim neticeler doğurma potansi-
yeline sahip bu yeni unsurları, 5
başlık altında toplamak mümkün.
Filistin, Orta Doğu ve İslam
dünyada gündemin ilk
sırasına oturdu

Filistin davasının 100 yılı aşkın
sancılı tarihinde, meselenin küresel
çapta bu yoğunlukta gündeme gel-

diğine ilk kez tanık oluyoruz. Dün-
yanın dört bir yanında Filistin ko-
nuşuluyor, tartışılıyor, işgalin sivillere
hangi bedelleri ödettiği en üst per-
deden dile getiriliyor. Sadece Filistin
ve işgal değil, İslam’ın bizatihi kendisi
de farklı milletlerin ilgisini çekiyor,
sayısız ihtida öyküsüne şahitlik edi-
yoruz. Amerika Birleşik Devletleri'nde
(ABD) ve diğer Batılı ülkelerde in-
sanlar, hükümetlerinin kendilerine
söylediği yalanlarla yüzleşiyor, resmi
tarihin gözden kaçırdıkları ifşa edi-
liyor, Orta Doğu’nun yakın tarihini
yeniden ve duru bir zihinle okuma
noktasında niyetler tazeleniyor.
Siyonist işgalin vahşi
yüzü net biçimde
hafızalara kazındı

İsrail resmi tarih tezi, devletin
kuruluşunu şöyle formüle etti, “Top-
raksız bir halk için, halksız bir top-
rak.” Topraksız halk Yahudilerdi,
halksız toprak ise Filistin. Kendi
halklarına ve dünyaya benimsettikleri
bu yoruma göre, tamamen terk edilen
ve yabani durumdaki Filistin’i yaşa-
nabilir hale getiren şey, Yahudilerin
yoğun çabasıydı. Onlara göre Araplar
Yahudileri çekemedi ve sürekli ken-
dilerini kovmaya çalıştı. 7 Ekim’den
sonra ise tüm bu tezler artık alay
konusu haline geldi. Bilhassa “İsrail
ordusunun dünyanın en ahlaklı or-

dusu olduğu” şeklindeki meşhur si-
yonist söylem, artık çöpe atıldı. İn-
sanlık Gazze’de işlenen suçları canlı
yayında izlerken aynı zamanda tüm
bu yaşananlar kayıtlara da geçiyor.
İsrail’in “yenilmezlik”
miti ortadan kalktı

İsrail, şimdiye kadar Arap kom-
şularıyla giriştiği her savaşı kazan-
masını, ordusunun manevra ve savaş
kabiliyetine bağladı. Mossad’ın is-
tihbarat sahasındaki “kusursuzluğu-
na" dair efsanelerle süslenen bu an-
latı, Aksa Tufanı’yla birlikte masala
dönüştü. Zira karşımızda, ambargo
ve abluka altındaki bir halkın ürettiği
iptidai silahlara teslim olan bir İsrail
vardı. İstihbarat zaaflarının yanında,
İsrail ordusunun savaş kapasitesi o
kadar güven vermiyordu ki, haftalar
boyunca kara operasyonlarına bile
başlayamadı. ABD destekli hava sal-
dırıları olmasaydı, İsrail muhtemelen
Gazze’ye karadan hiç giremeyecekti
veya girer girmez hezimete uğrayarak
çekilmek durumunda kalacaktı.
Siyonizmin ekonomik
destek ağı deşifre oldu

İsrail’e ve siyonist işgale ekonomik
destek veren çeşitli markalar ve küresel
şirketlerle ilgili soru işaretleri ve kafa
karışıklıkları, artık yerini net bir tabloya
bıraktı. Evet, böyle bir destek aleni

biçimde vardı. Şimdiye kadar İsrail'in
gerçekleştirdiği bütün saldırılarda bazı
global markalara dair dile getirilen
şüpheler, karşı şüphelerle izale edili-
yordu. Ancak şu anda, söz konusu
yardım ve desteğin billurlaştığı, hiçbir
istifham ve bulanıklığın kalmadığı bir
süreci yaşıyoruz.
Nekbe’nin yeni
kuşakları ayağa kalktı

Yüzyıllardır atalarının yaşamaya
devam ettiği topraklardan birden-
bire sürgün edilen ve 1948’den
itibaren dünyanın dört bir yanına
dağılmak zorunda kalan ilk Nekbe
nesilleri, gittikleri ülkelerde çok
zor şartlarla karşılaştı. Onların ço-
cukları, torunları ve onların ço-
cukları ise bugün artık siyasette,
ticarette, medyada, akademide ve
hayatın daha birçok sahasında
aktif bir şekilde varlık gösteriyor.
Bugün ABD'nin ve diğer Batılı ül-
kelerin büyük üniversitelerinde
gördüğümüz hareketlenmenin arka
planında, “motor güç” olarak, Nek-
be’nin yeni kuşakları var. Gelinen
nokta, 80 yıl önce siyonist işgalci-
lerin asla tahayyül edemeyecekleri
bir seviyeye erişti. Filistin’de kö-
künden sökülen ağaçlar, bambaşka
coğrafyalarda gür biçimde filiz
verdi, veriyor ve buradan geri dö-
nüş olmayacaktır.

Tüm bu işaret ettiğimiz hususların
yanında, İslam dünyasının içine ay-
nayı çevirdiğimizde görünen bir baş-
ka manzara daha mevcut. Geçtiğimiz
yüzyıldan günümüze, Müslüman ül-
kelerin iç politikasında ilk sırada yer
alan Filistin meselesi, 2 zor soruyla
yüzleşmeye devam ediyor. Filistin
meselesi, İslam dünyasındaki hükü-
met ve yönetimler için tam olarak
ne ifade ediyor? Bölgesel ve ulus-
lararası çapta Filistin davasını kim
ya da kimler temsil etmeli? Bugün
Orta Doğu ve İslam dünyasında Fi-
listin meselesinin nasıl ele alındığına
dikkatle bakılırsa, her 2 soru nez-
dinde kafa karışıklıklarının, doğru
tavır almanın önündeki en büyük
engel olduğu görülecektir.

İslam dünyası Filistin konusunda
gerçekten somut ve netice odaklı
adımlar atmak istiyorsa, önce Filis-
tin’le alakalı tanımlar ve beklentiler
siyasi düzeyde netleştirilmelidir. Ar-
dından bu devletler, Filistin siyaset
sahnesinin iç dinamikleriyle uyumlu
ve Filistin halkının beklentilerini kar-
şılayan kadrolarla ilişkilerini sağ-
lamlaştırmalıdır. Bunlar yapılmadığı
takdirde İsrail işgalinin ömrü uza-
yacağı gibi, atılan hamasi nutukların
samimiyet derecesi de sürekli sor-
gulanacaktır.        

[Taha Kılınç, gazeteci ve ya-
zardır.]
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İsrail'in Gazze saldırılarının başla-
dığı 7 Ekim tarihinden sonraki ilk
6 ay içinde 550 bin İsraillinin ülkeyi
terk ettiği belirtildi. İbranice yayın
yapan özel bir haber sitesinin Nüfus
ve Göç İdaresinin verilerine da-
yandırdığı haberinde, yaklaşık 550
bin İsraillinin, savaşın ilk 6 ayında
ülkeyi terk ettiği ve hala dönmediği

belirtildi. Haberde, savaş nedeniyle
ülkeden geçici olarak kaçma ya da
dönmede zorluk çekme durumunun
kalıcı göçe dönüştüğü kaydedildi.
İsrail, 7 Ekim'den bu yana Gazze'de
saldırılarını sürdürürken, 8
Ekim'den bu yana da Lübnan sını-
rında Hizbullah'la çatışmaya devam
ediyor. lKUDÜS-AA

Avrupa Birliği (AB), Gazze'ye insani yar-
dım girişinin neredeyse imkansız hale
geldiğine dikkati çekerek, sorunun ortadan
kaldırılması için taraflara ve uluslararası
aktörlere ortak eylem çağrısı yaptı. AB
Dış İlişkiler ve Güvenlik Politikası Yüksek
Temsilcisi Josep Borrell ile AB Komisyo-
nunun kriz yönetimi ve insani yardım-
lardan sorumlu üyesi Janez Lenarcic,
Gazze'deki durumla ilgili ortak yazılı
açıklama yaptı. "Gazze'deki kriz bir kırılma
noktasına daha ulaştı." denilen açıkla-
mada, anlamlı bir insani yardım girişi-
minin neredeyse imkansız hale geldiği
vurgulandı. Açıklamada, "Açlıktan ölmek
üzere olan siviller, gelen sınırlı yardıma
ulaşmak için umutsuz önlemlere başvu-
ruyor." ifadesi kullanıldı. Önlem alınmadığı
takdirde insani yardım kuruluşlarının ça-
lışmalarının sürdürülemeyecek duruma
geleceğine işaret edilen açıklamada, tüm
taraflara sivilleri koruma, temel hizmetlere
erişimlerini sağlama, insani operasyonlar
için güvenli bir ortam oluşturma sorum-
luluklarına uyma çağrısı yapıldı. Açıkla-

mada şunlar kaydedildi: "Bu yükümlü-
lüklere rağmen, AB tarafından finanse
edilen önemli yardımlar da dahil olmak
üzere, Mısır ve Ürdün sınırlarında insani
yardım birikiyor. Başta gıda maddeleri
olmak üzere bu malzemelerden bazılarının
bozulması ve israf edilmesi riski bulunuyor.
Bu, AB fonlarında maddi kayba yol açarak
aynı zamanda hem biz hem tüm uluslar-
arası toplum tarafından gösterilen insani

çabalara ciddi bir darbe indirdi."
"Gazze'ye erişim olmadan, yardım

göndermek boşunadır." ifadesine yer
verilen açıklamada, derhal ateşkes,
esirlerin koşulsuz serbest bırakılması,
insani yardım çalışanları dahil sivillerin
korunması ve Gazze halkına hayat
kurtaran yardımın ulaştırılmasını ko-
laylaştırmak için ortak eylem çağrısında
bulunuldu. lBRÜKSEL-AA

Avrupa Birliği, Gazze'ye insani yardım girişiminin
neredeyse imkansız hale geldiğini vurguladı

İsrail basınına göre, savaşın ilk 6 ayında
550 bin İsrailli ülkeyi terk etti
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Gazze Ambulans ve
Acil Durum
Müdürü Cafarani
İsrail saldırısında
hayatını kaybetti

Gazze’deki hükümet: Kıtlık yüzünden
bozuk yiyeceklerin yenilmesi sonucu
zehirlenme vakaları görüldü
Gazze Şeridi'nde yaşanan ciddi
gıda kıtlığı nedeniyle son kul-
lanma tarihi geçmiş konserve
yiyecekleri yiyen Filistinliler
arasında zehirlenme vakaları
görüldü. Gazze'deki Filistin hü-
kümetinden yapılan açıklama-
da, "Gazze halkı, son kullanma
tarihi geçmiş konserve ürünleri
yiyor ve bu da çok sayıda kişinin
zehirlenmesine neden oluyor."
denildi. "Gazze Şeridi'nde, kıtlık
ve bulaşıcı hastalıklar özellikle
çocukları daha fazla etkiliyor."
ifadelerine yer verilen açıkla-
mada, İsrail'in, sistematik bir
şekilde açlık politikası uyguldağı
ve Gazze'deki sivillerin tedavi
görmesini engellediği vurgu-
landı. Açıklamada, "İsrail işgal
ordusu, Gazze Şeridi'ndeki su

kuyularını yeniden açmaya ça-
lışan belediye görevlilerini doğ-
rudan hedef alıyor." denilerek,
İsraill'in doğrudan sivil savunma
ekiplerini hedef aldığını ve on-
ları kasten hizmet dışı bıraktığı
kaydedildi. İsrail'in aylardır de-
vam eden yıkıcı saldırıları, ab-
lukanın sıkılaştırılması ve kısıtlı
olan gıda ürünlerinin girişinin
engellenmesi nedeniyle Gazze
Şeridi'nin kuzeyi ve Gazze ken-
tinde artan açlık krizi Filistin-
lilerin hayatını tehdit ediyor.
Gazze ve kuzey bölgelerinde
gıda ürünlerindeki kıtlık ve te-
mel hizmetlerdeki yoksunluğun
yanı sıra evlerin, altyapının
yok edilmesi, insani durumu
her geçen gün daha da kötü-
leştiriyor. lGAZZE-AA

Rusya'nın Dağıstan bölgesindeki
saldırılarda ölen polislerin
sayısının 15'i geçtiği bildirildi

Güney Kore, ABD ve Japonya, Rus-
ya ile Kuzey Kore arasındaki askeri
işbirliğini kınadı. ABD'nin Kuzey
Kore Özel Temsilcisi Jung Pak, Gü-
ney Kore Strateji ve İstihbarattan
Sorumlu Dışişleri Bakan Yardımcısı
Cho Koo-rae ve Japonya'nın Asya
ve Okyanusya İlişkilerinden So-
rumlu Genel Direktörü Namazu
Hiroyuki, Rusya Devlet Başkanı
Vladimir Putin'in Kuzey Kore zi-
yaretinde tarafların aldığı kararlara
ilişkin ortak açıklama yayımladı.
Ortak açıklamada, "ABD, Güney
Kore ve Japonya, Rusya ile Kuzey
Kore arasında derinleşen askeri iş-
birliğini en güçlü şekilde kınamak-
tadır." ifadesi kullanıldı. Açıklama-
da, bu işbirliğinin, "Kuzey Kore'den
Rusya'ya süregelen silah sevkiyatını
da kapsadığına, Birleşmiş Milletler
Güvenlik Konseyi'nin birçok kararını
ihlal ettiğine ve hem kuzeydoğu
Asya'da hem de Avrupa'da istikrarı

tehdit ettiğine" işaret edildi. Pyong-
yang ve Moskova arasında "kap-
samlı stratejik ortaklık anlaşması"
imzalanmasının, Kore Yarımada-
sı'nda barışı korumak isteyen ta-
raflar için ciddi endişeye neden
olduğuna dikkat çekilen açıkla-
mada, ABD, Güney Kore ve Ja-
ponya'nın, "Kuzey'den gelen teh-
ditlere" karşılık diplomasi ve gü-
venlik alanında işbirliğini güç-
lendireceği belirtildi. Öte yandan
Yonhap'ın haberine göre, Güney
Kore Başkanlık Ofisi Sözcüsü Lee
Do-woon, Rusya ile Kuzey Kore
arasında imzalanan kapsamlı
stratejik ortaklık anlaşmasına
ilişkin yazılı açıklama yaptı. Açık-
lamaya göre, Güney Kore Devlet
Başkanı Yoon Suk Yeol, Rusya
ile Kuzey Kore arasındaki anlaş-
manın askeri ve ekonomik sonuç-
ları için hazır olunması gerektiğini
bildirdi. lİSTANBUL-AA
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Rusya'ya bağlı Dağıstan
Özerk Cumhuriyeti Başkanı
Sergey Melikov, Mahaçkale
şehrindeki silahlı saldırıda
hayatını kaybeden polislerin
sayısının 15'i geçtiğini be-
lirtti. Melikov, Telegram ka-
nalından, Mahaçkale ve Der-
bent şehirlerinde bir polis
noktası, sinagog ve iki kili-
senin hedef alındığı saldırı-
lara ilişkin açıklamalarda
bulundu. Bunun bir "terör
saldırısı" olduğunu kaydeden
Melikov, "Bunun arkasında
kimin olduğunu ve bu sal-
dırıları organize edenlerin
neyi hedeflediklerini biliyo-
ruz. Savaş evimize geldi."
dedi. Melikov, Dağıstan po-
lisinin saldırıları düzenle-
yenlere karşı koyduğunu
ifade ederek, "Benzeri gö-

rüşlmemiş bu terör saldırı-
sında 15'ten fazla polis ya-
şamını yitirdi. Onlar, silah
elinde Dağıstan'daki barış
ve huzuru koruyordu. Bir
papazın da aralarında bu-
lunduğu bazı siviller haya-
tını kaybetti." diye konuştu.
Mahaçkale ve Derbent kent-
lerinde terörle mücadele
operasyonunun aktif aşa-
masının tamamlandığı bil-
diren Melikov, "Saldırıları
düzenleyen 6 militan etkisiz
hale getirildi. Dış güçler ta-
rafından hazırlanan tüm
oyunların ve terör hücrele-
rinin tespit edilmesi yönün-
de gerekli çalışmalar ger-
çekleştirilecek. Durum, dev-
letin kurumları tarafından
kontrol altında bulunuyor."
dedi. lMOSKOVA-AA

İsrail ordusunun Gazze Şeridi'nin
orta kesiminde ed-Durc sağlık
merkezini hedef aldığı saldırıda
Gazze Ambulans ve Acil Durum
Müdürü Hani el-Cafarani'nin ha-
yatını kaybettiği bildirildi. Gaz-
ze’deki Sağlık Bakanlığı yaptığı
yazılı açıklamada, "İşgalci İsrail
savaş uçaklarının dün Gazze Şe-
ridi’nin orta kesimindeki ed-Durc
kliniğini hedef alması sonucu
Gazze Ambulans ve Acil Durum
Müdürü Cafarani'nin şehadetini
üzüntüyle duyuruyoruz." ifade-
lerine yer verildi. Cafarani'nin
hayattayken çalışma arkadaşla-
rıyla birlikte hiç tereddüt etmeden
gece gündüz bombaların altında
ölü ve yaralıların tahliyesi için
büyük çaba sarf ettiği belirtilen
açıklamada şu ifadelere yer ve-
rildi: "Sağlık Bakanlığı, tüm sağlık
hizmeti sağlayıcılarıyla birlikte,
bugüne kadar 500 sağlık perso-
nelinin sistematik olarak hedef
alınarak doğrudan öldürülmesine
ve 310'dan fazla sağlık persone-
linin ağır ve insanlık dışı koşul-
larda alıkonmasına rağmen insani
ve tıbbi görevini sürdürme ka-
rarlılığını teyit ediyor." 

Açıklamada, Sağlık Bakanlığı,
uluslararası topluma ve insan
hakları kuruluşlarına, İsrail'in
Gazze Şeridi'ne yönelik acımasız
saldırganlığını durdurma, sağlık
sistemini ve personelini koruma
ve İsrail'in Gazze halkına karşı
işlediği soykırım suçlarından yar-
gılama çağrısını yinelendi. İsrail'in
7 Ekim'den bu yana Gazze Şeri-
di'ne düzenlediği saldırılarda en
az 15 bin 694’ü çocuk, 10 bin
279'u kadın olmak üzere 37 bin
598 Filistinli öldü, 86 bin 32
kişi yaralandı. Enkaz altında ha-
len binlerce ölü olduğu bildiri-
lirken, halkın sığındığı hastane
ve eğitim kurumları hedef alı-
narak sivil altyapı da tahrip edi-
liyor. lİSTANBUL-AA
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Güney Kore, ABD ve Japonya”dan, Moskova ile
Pyongyang arasındaki askeri işbirliğine kınama

İsrail güçleri işgal altındaki Batı
Şeria'nın çeşitli bölgelerine dü-
zenlediği baskınlarda, 1 Filis-
tinliyi yaraladı, 60 Filistinliyi
de gözaltına aldı. Görgü tanık-
larından alınan bilgiye göre,
İsrail askerleri, Nablus, Ramal-
lah, Tubas, El-Halil ve Tulke-
rim'e baskınlar düzenledi. Tubas
yakınlarındaki El-Faria Mülteci
Kampı'na düzenlenen baskın
sırasında askerler ile baskına

tepki gösteren Filistinliler ara-
sında çatışma çıktı. Kampın alt
yapısını tahrip eden askerler,
bölgeden çekilmeden önce özel
mülkiyetlere ve araçlara da za-
rar verdi. Nablus kentindeki
baskın sırasında da İsrail as-
kerlerinin gerçek mermi kul-
lanması sonucu bir Filistinli
yaralandı, bir diğer Filistinli
gözaltına alındı. Filistin resmi
haber ajansı WAFA'nın habe-

rinde de İsrail askerlerinin
Ramallah'ın doğusundaki Sil-
vad'da 29, batısındaki Kefr
Nime'de 30 Filistinliyi gözal-
tına aldığı bilgisi paylaşıldı.
İsrail'in Gazze Şeridi'ne saldırı
başlattığı 7 Ekim 2023'ten
bu yana işgal altındaki Batı
Şeria ve Doğu Kudüs'te de
Filistinlilere yönelik gözaltı,
baskın ve saldırılarda artış
yaşanıyor.  lRAMALLAH-AA

ran'da son dö-
nemlerde halkın
seçime katılım

oranlarına bakıldığında düşüş
gerçekleştiği görülüyor. Bu du-
rum, ülkedeki sosyo ekonomik
sorunların yanı sıra Anayasayı
Koruyucular Konseyi'nin halkın
önemli bir kısmı tarafından des-
tek gören bazı önemli isimlere
seçimlerde adaylık izni verme-
mesine karşı yapılan boykot çağ-
rılarından kaynaklanıyor.

AA muhabiri, son yıllarda hal-
kın sandığa ilgisinin azaldığı
İran’da 1979'daki devrimden bu
yana seçime katılım oranlarını
derledi. İran'da 1979'da gerçek-
leşen devrim sonrasında ilk cum-
hurbaşkanlığı seçimleri 25 Ocak
1980'de yapıldı. Ülkenin ilk cum-
hurbaşkanı olan Ebulhasan Be-
nisadr'ın kazandığı ve yaklaşık
14 milyon seçmenin oy kullandığı
seçimlere katılım oranı yüzde
67,4 oldu. Benisadr'ın 21 Hazi-
ran'da Meclis tarafından azledil-
mesi ve ardından 22 Haziran'da
lider Ayetullah Ruhullah Humey-
ni tarafından görevden alınma-
sının ardından cumhurbaşkanlığı
seçimleri erkene alınarak 24 Tem-
muz 1981'de yapıldı. Seçimi ön-
ceki Başbakan Muhammed Ali
Recai kazanırken katılım oranı
yüzde 64,2'ydi. Aynı yıl Cum-
hurbaşkanı Recai'nin terör sal-
dırısında öldürülmesinin ardın-
dan 2 Ekim 1981'de yeniden
cumhurbaşkanlığı seçimleri ya-
pıldı. Katılım oranının yüzde 74,2
olduğu seçimi Ali Hamaney ka-
zandı. Daha sonra 16 Ağustos

1985'te yapılan seçimlere, Ana-
yasayı Koruyucular Konseyi'nin
seçime adaylık için başvuran eski
Başbakan ve demokrasi yanlısı
"Nehzet-i Azadi-yi İran" (İran Öz-
gürlük Hareketi Partisi) Genel
Sekreteri Mehdi Bazergan başta
olmak üzere bazı isimlere adaylık
izni vermemesi nedeniyle boykot
çağrılarının gölgesinde gidildi.
Devrim lideri Ayetullah Ruhullah
Humeyni'nin devrimi gerçekleş-
tirmesine yardım etmek ve ülkede
teokrasinin egemen kılınmasını
sağlamak amacıyla 1979'da ku-
rulan İslam Cumhuriyeti Parti-
si'nin 3 kurucusu Ali Hamaney,
Mahmud Kaşani ve Esedullah
Esgeroladi'nin katıldığı seçimleri
şu anda ülke lideri olan Ayetullah
Hamaney, oyların yüzde 85'ini
alarak kazandı. Ülkedeki 26 mil-
yon seçmenden 14 milyonunun
oy kullandığı seçime katılım oranı

boykot çağrıları nedeniyle yüzde
54,8'de kaldı. İran'da 28 Temmuz
1989'da yapılan üçüncü cum-
hurbaşkanlığı seçimlerinde de
Anayasayı Koruyucular Konseyi,
İran Özgürlük Hareketi'nin des-
teklediği aday İbrahim Yezdi'yi
veto etti. Devrimin kurucuların-
dan sayılan Ali Ekber Haşimi
Rafsancani ile bağımsız aday Ab-
bas Şeybani'nin yarıştığı seçimi
Rafsancani, yüzde 94 oy oranıyla
kazandı. Bu seçimde ise halkın
seçime katılım oranı yüzde 54,6
oldu. Rafsancani'nin ikinci dönem
cumhurbaşkanı olarak muhafa-
zakar siyasetçi Ahmed Tevekku-
li'ye karşı yüzde 64 oy oranıyla
kazandığı 11 Haziran 1993 cum-
hurbaşkanlığı seçimlerinde katı-
lım yüzde 50,6'ya geriledi. Ha-
temi'nin, seçimin favorisi görülen
dönemin Meclis Başkanı muha-
fazakar aday Ali Ekber Natık Nu-

ri'ye karşı kazandığı seçimde 36
milyon 466 bin kayıtlı seçmenden
29 milyon 67 bini oy kullanırken
katılım oranı ilk kez yüzde 79,9'u
buldu. Hatemi'nin ikinci dönem
seçildiği 8 Haziran 2001 seçim-
lerinde ise katılım oranı yüzde
66,7'ye geriledi. Mahmud Ah-
medinejad'ın ikinci turda Raf-
sancani'ye karşı kazandığı 17
Haziran 2005'teki cumhurbaş-
kanlığı seçimlerinin ilk turunda
katılım oranı yüzde 66,6 olurken
ikinci turda bu rakam yüzde
59,8'e indi.

Ülkede 12 Haziran 2009'da
yapılan ve sonrasında itirazlar
nedeniyle bir çok kişinin hayatını
kaybettiği protesto gösterilerinin
yaşandığı cumhurbaşkanlığı se-
çimleri, ülke tarihinin en yüksek
katılım oranının yakalandığı se-
çim oldu. Seçim öncesi devlet
televizyonunda yapılan müna-

zaralar ve adayların kampanya
süreci ve halkın heyecanıyla bir-
likte büyük bir rekabet ortamında
geçen seçimi, Ahmedinejad, ra-
kibi eski Başbakan Mir Hüseyin
Musevi'ye karşı oyların yüzde
63'ünü alarak kazandı. Seçimde
46 milyon 199 bin seçmenden
39 milyon 371 bini oy kullanır-
ken katılım oranı yüzde 85,2
olarak kayıtlara geçti.

İran'da 14 Haziran 2013'teki
cumhurbaşkanlığı seçimleri de
büyük rekabete sahne oldu. 28
Haziran'da yapılacak seçimin mu-
hafazakar adaylarından Muham-
med Bakır Kalibaf ile Said Celi-
li'nin reformistlerin desteklediği
ılımlı muhafazakar aday Hasan
Ruhani'ye karşı aday olduğu se-
çimi Ruhani, oyların yüzde 50'sini
alarak ilk turda kazandı. Ruha-
ni'nin, dönemin Yargı Erki Başkanı
İbrahim Reisi'ye karşı yüzde 57
ile kazandığı 19 Mayıs 2017'deki
seçimlerde katılım oranında yüz-
de 73,3 ile önceki seçimdeki ora-
na yakın katılım elde edildi. Ül-
kede 18 Haziran 2021'de yapılan
seçimlere, Anayasayı Koruyu-
cular Konseyi'nin dönemin Cum-
hurbaşkanı Birinci Yardımcısı İs-
hak Cihangiri, eski Cumhurbaş-
kanı Mahmud Ahmedinejad ve
dönemin Meclis Başkanı Ali La-
ricani bazı önemli isimlere veto
kararları damga vurdu. Ülkede
1 Mart'ta yapılan genel seçim-
lerde ise katılım oranı yüzde
41'e kadar indi. İran'da 28 Ha-
ziran'da yapılacak cumhurbaş-
kanı seçimine katılım oranı me-
rakla bekleniyor. lTAHRAN-AA

İ İran'da 28 Haziran'da yapılacak seçimlerde halkın seçime ka-
tılım oranının seçimin kaderini belirleyeceği öngörülürken
son yıllardaki seçimlerde katılım oranı yüzde 40'larda kaldı.

İran’da 1979 devriminden bu yana yapılan
seçimlere katılım oranı nasıl gerçekleşti?
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İsrail askerleri, Batı Şeria’da 60 Filistinliyi gözaltına aldı
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Milli Futbol Ta-
kımı'nın kaptanı
Hakan Çalhanoğ-

lu, ay-yıldız için mücadele et-
tiklerini ve bir mağlubiyetle
hedeflerinden sapmadıklarını
söyledi. Kaptan Hakan Çalha-
noğlu, milli futbolcular Cenk
Tosun ve İsmail Yüksek ile ay-
yıldızlı ekibin kamp yaptığı
Barsinghausen'deki kamp mer-
kezinde basın mensuplarının
sorularını yanıtladı. "Burada
beraber başladık, beraber bi-
tireceğiz. Dünkü maçtan sonra
her şey daha zor oluyor. Ama
dünyanın sonu değil." diyerek
konuşmasına başlayan Hakan
Çalhanoğlu, "Başından bu yana
gruptan çıkma hedefimiz vardı.
Hala da bu hedefimiz var. İs-
tediğimiz sonucu alamadık
ama her şey bitmedi. Önü-
müzde Çekya maçı var. Gali-
biyet ya da beraberlik yetiyor.
Bizim takım buna inanıyor.
Maçta istemediğimiz şeyler
oldu. Şanssızlıklar oldu. Fut-
bolda olan şeyler. Futbolda
hem kazanıyor hem de kay-
bediyorsun. Önemli olan takı-
mın hala inanması. Biz dünkü
maçı aramızda konuştuk. Önü-
müze bakacağız ki bakmak zo-
rundayız. Fazla günümüz yok.
Çekya maçına odaklanıp, in-
şallah grup etabını geçeceğiz."
ifadelerini kullandı.

Hakan, kendisi hakkında
yapılan eleştirilerin hatırlatıl-
ması üzerine ise şunları kay-
detti: "Futbolda olan şeyler
bunlar. İster istemez eleştiriler
gelecek. Ben performansımdan
memnunum. Inter'de yaptık-
larımı burada da yapıyorum.
Hocanın isteklerini karşılamaya
çalışıyorum. Konu aslında ben
değilim, milli takım. Biz burada
ay-yıldız için savaşıyor, gayret
gösteriyor, çabalıyoruz. En çBir
tarafta milli takım analiz ya-
parken bir taraftan da Inter
analiz yapıyor. Sahada çok ko-

şan, mücadele eden ama iste-
diği sonuçları alamayan bir
Hakan var. İnsan bazen ister
istemez duygusal oluyor. Ben
her zaman takım arkadaşları-
mın iyi olmasını istiyorum. Ho-
canın kararı oynatır, oynatmaz.
Oynarsam mücadelemi veririm,
oynamazsam da takım için bu-
radayım. Eleştiri her zaman
olacak. Türkiye'de gelen eleştiri
ile Almanya ya da İtalya'da
karşılaşmadım. Ben 30 yaşına
kolay kolay gelmedim. Hep
kendime bakarak, iyi beslene-
rek performansımı en iyi şe-
kilde sergilemeye çalıştım ve
çaba gösterdim."

Kadrodaki her futbolcunun
3-4 günde bir maç yapmaya
alışık olmadığını aktaran de-
neyimli futbolcu, "Geriye düş-
tükten sonra bazen kopmalar
olabiliyor. Bunun farkındayız.
İster istemez oluyor futbolda.
Geliştirmemiz gereken bir
konu. Oyundan kopmamak,
düşmemek gerekiyor. 1-0 ya
da 2-0'ken devam etmemiz
gerekiyor. Daha güçlü olmamız
gerekiyor. Takımda ilk kez oy-
nayan oyuncular da var. Daha
çok gelişecekler. Biz gereken
analizleri yaptık. Bu konuda
çok üstüne koymamız gereki-

yor." diye konuştu. Portekiz
maçını da değerlendiren A
Milli Takım'ın kaptanı, "Türkler
olarak biz genelde duygusal
insanlarız. Portekiz, güçlü bir
takım. Kaliteli bir kadroya sa-
hipler. İspanya ve Almanya
gibi takımlar favori. Portekiz'i
yenebilir miydik, yenebilirdik.
Geride olduğumuz zaman
oyundan düşüyoruz, konsant-
rasyonumuz bozuluyor. Bunu
geliştirmemiz gerekiyor. Bazen
statta bile birbirimizi duyamı-
yoruz. Samet ile Altay'ın olayı
oldu. Biz saha içinde konuşu-
yoruz ama duyulmuyor. Bu
şanssızlık olabilir. Önemli olan
bunu ayağa kaldırmak. Yolun
sonu değil. Çekya maçı zor
olacak. Hazırlık maçında onları
yendik, şimdi farklı bir takımla
sahaya çıkacaklar. İnanıyorum
ki gol yollarında devam ede-
ceğiz inşallah." şeklinde görüş
belirtti. Hakan, Çekya maçıyla
ilgili gelen soru üzerine ise
"Kazanınca her şey daha kolay.
Kaybedince karakter mesele-
sine giriyor. Bizler her zaman
sizlere saygı duyuyoruz. Ho-
canın aklında bir stratejisi var-
dır. Nasıl çıkacağız, nasıl oy-
nayacağız, bunu ben söyleye-
mem. Diri, güçlü bir Çekya

gördüm, Portekiz maçında da
iyi oynadılar. Ben oyuncu ola-
rak fazla bir şey söylemem.
Hocanın dediklerine ayak uy-
durmamız gerekiyor. Biz gör-
evimizi yapacağız. Cenk ile yıl-
lardır formayı paylaştım. Oy-
namasını tabii ki isterim ama
hocanın kararına saygı duy-
mamız gerekiyor. Bu, sadece
Montella için geçerli değil, her
hoca için geçerli. Ben 6 nu-
marada olduğum için ona biraz
uzak olmuş olurum. Onun ko-
şularını biliyorum. Ceza sahası
içinde Türkiye'deki en tehlikeli
oyuncu. Sonuç hocaya kalıyor.
Kararı hoca veriyor." değerlen-
dirmesinde bulundu.
"Arda'nın sakatlığını
bilmiyorsunuz"

Hakan Çalhanoğlu, "Stad-
yumda 30. dakikadan itibaren
Arda Güler tezahüratları yapıl-
maya başlandı. Bu sizi nasıl et-
kiliyor?" sorusuna, "Arda bizim
için çok değerli. Herkes çok
değerli. Bazen siz idmanlarda
ne olduğunu, takım içinde ne
olduğunu, Arda'nın sakatlığını
bilmiyorsunuz. Bu konuda ho-
cayı korumam lazım. Arda ka-
sığından sakatlık geçirdi. O yüz-
den oynamadı. Yoksa oynaya-

caktı. Konuşarak o kararı ver-
diler. 20 dakika için hazırlandı
Arda. Hoca bunu dışarıya yan-
sıtmadı. Hep takımın içinde ka-
lan bir şey. Herkes Arda'ya değer
veriyor. Dediğim gibi bilmedi-
ğiniz çok şey var. Bazı oyuncular
2-3 günde bir oynamaya alışkın
değil. Dinlenmeleri lazım." ce-
vabını verdi.

"Biz hep zoru başardık. Dep-
lasmanda Hırvatistan'ı yendik,
lider çıktık." diyen Hakan Çal-
hanoğlu, "İzlanda maçında Sel-
çuk ağabey attı. Biz buna alı-
şığız, yeni bir şey değil. Bunu
başaracağımıza inanıyorum ve
güveniyorum. Umuyorum ki
taraftarımız aynı desteği verir.
Biz sadece taraftarımızı değil,
sizleri de mutlu etmek istiyoruz.
Herkes başarı görmek istiyor.
Biz de bunun için çalışıyoruz.
Bizim amacımız da ülkemizin
mutluluğu. Daha iyi takım ola-
rak sahaya çıkıp, kazanırız in-
şallah. Kazandığımızda herkes
bizi gökyüzüne kadar çıkarıyor.
Kaybettiğimizde de aşırı eleştiri
alıyoruz. Bazı oyuncular bun-
larla karşılaşamıyor. ." şeklinde
konuştu. Hakan, 10 numaralı
formayı giydiğini ama 6 nu-
marada görev yaptığını kay-
dederek, "Bunu anlatmak ko-
lay olmaz. Görmemezlikten
gelen var. Bunu açıklamak
zor. Ben iki maçta da hem
hücum hem de daha fazla de-
fansta yardım ettim. Dün bü-
tün ikili mücadeleleri kazan-
dım. Burada yaptıklarımı In-
ter'de de yapıyorum. Orası
daha rahat geliyor. Yıllardır
orada oynuyorum. Burada ba-
zen zaman istiyor. Aynı takım
arkadaşlarınla oynamadığın
için bazen farklı oluyor. Olum-
lu ya da olumsuz, istedikleri
gibi görüyorlar. 6 numaraya
geçtim. Toptan kaçmıyorum,
sorumluluk alıyorum, top al-
maya çalışıyorum." ifadelerini
kullandı. lBERLİN-AA
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İttifak
A Milli Futbol Takımı'nın de-
neyimli oyuncularından Cenk
Tosun, görev verilmesi halinde
forma giymeye hazır oldu-
ğunu söyledi. Cenk Tosun,
milli futbolcular Hakan Çal-
hanoğlu ve İsmail Yüksek ile
ay-yıldızlı ekibin kamp yaptığı
Barsinghausen'deki kamp
merkezinde basın mensupla-
rının sorularını yanıtladı. Men-
tal ve fizik olarak iyi durumda
olduğunu belirten Cenk To-
sun, "İdmanlarda da iyi çalı-
şıyorum. İyi besleniyorum.
Oynamaya da hazırım. Bu-
rada daha deneyimli futbol-
cular arasında görülüyorum.
Oynamadığım için üzgünüm
ama başımızda bir hoca var,
kararları veren. Hepimiz ona
saygı duymak zorundayız.
Hepimiz bir ortak değer için
buradayız. Biz kazanınca bü-
tün Türkiye kazanacak. Biz
sadece kendimizi değil, bay-

rağı temsil ediyoruz. Hocanın
kararlarına saygı duyuyorum
ama oynamaya hazırım ve
oynamak da istiyorum. Dün
çok geç saatte geldik. Hoca
ile konuşma fırsatım olmadı.
Ama hocanın benim hakkım-
da olan düşüncelerini zaten
çok biliyorum. Turnuva ba-
şında da benimle bunları pay-
laştı. Oynamayan bir futbolcu
mutsuz olur. Hepimiz bu tak-
ma bir şeyler katmak için bu-
radayız. Takıma faydalı ol-
mak, ülkeme bir şeyler ka-
zandırmak istiyorum. Oyna-
mayan her futbolcu mutsuz
olur. Hocanın benim hakkım-
daki düşüncelerini bildiğim
için konuşma talebinde bu-
lunmadım." ifadelerini kul-
landı. Cenk, "Gürcistan ve
Portekiz maçlarında oyuna
girmeyi bekliyor muydun?"
sorusuna, "Oyuna girmeyi is-
tiyordum, bekledim de hem

ilk hem ikinci maçta. Ama
dediğim gibi başımızda bir
hoca var. Patronumuz o. Onun
kafasında neler geçiyor, hangi
taktikler, düşünceler var onu
bilemediğimiz için böyle bir
karar aldı hoca. Saygı duy-
mamız gerekiyor. Burada çok
güzel bir arkadaşlık var.
2011'den beri milli takıma
geliyorum. 13 senedir mili ta-
kımda oynuyorum. Çok milli
oyuncu ile birlikte oldum, çok
hoca ile çalıştım ama en güzel
arkadaşlık grubu bu takımda
var. Hem saha içinde hem
saha dışında çok iyi anlaşıyo-
ruz. Onu herkes bilsin. Burada
olmaktan çok gurur duyuyo-
rum. 33 yaşındayım. Hala iyi,
fit ve oynamaya hazır oldu-
ğumu düşünüyorum. Ama
başımızda hoca var. Ona say-
gısızlık asla etmem. Onun ka-
rarı neyse odur." cevabını ver-
di. lHANNOVER-AA

Hollanda, 34 yıldır
Avusturya’ya kaybetmiyor
2024 Avrupa Futbol Şam-
piyonası (EURO 2024) D
Grubu üçüncü maçında
bugün Hollanda ile Avus-
turya karşılaşacak. Alman-
ya'nın başkenti Berlin'deki
Olimpiyat Stadı'nda oy-
nanacak müsabaka, TSİ
19.00'da başlayacak. Kar-
şılaşmayı Slovak hakem
Ivan Kruzliak yönetecek.
Kruzliak'ın yardımcılıkla-
rını aynı ülkeden Branislav
Hancko ve Jan Pozor ya-
pacak. Maçın dördüncü
hakemi ise Bosna Hersekli
Irfan Peljto olacak. Hol-
landa ile Avusturya, ta-
rihlerinde 21. kez karşı
karşıya gelecek. Geride
kalan 20 maçta Hollanda
10, Avusturya 6 kez ka-
zandı. Aralarındaki 4 mü-
sabaka ise beraberlikle
bitti. Bu maçlarda "Por-
takallar" 38, Avusturya
ise 24 gol attı. Rakibine
34 yıldır kaybetmeyen
Hollanda, son 7 maçı ka-
zanan taraf oldu. Avus-
turya, son galibiyetini
1990'da oynanan hazırlık

maçında rakibini 3-2 ye-
nerek aldı. Hollanda'nın
Avusturya'ya karşı alacağı
bir puan, son 16 turu için
yeterli olacak. İlk maçta
Polonya'yı 2-1 yenen, ikin-
ci karşılaşmada ise Fransa
ile 0-0 berabere kalan
Hollanda, grupta 4 puan
ve gol fazlasıyla zirvede
yer alıyor. Bir puanın ye-
teceği "Portakallar", Avus-
turya'ya karşı galip gelir
ve Fransa kazanamazsa
lider olarak son 16 turuna
yükselecek. Aynı durum,
Hollanda berabere kalır,
Fransa kaybederse de ge-
çerli olacak. Hollanda ve
Fransa'nın son maçlarda
berabere kalması veya ka-
zanması halinde oluşacak
puan eşitliğinde ise ilk iki
basamağı sırasıyla averaj,
atılan gol ve kartlar be-
lirleyecek. Hollanda kay-
betmesi halinde Fransa-
Polonya maçından gelecek
sonuca göre ikinci veya
en iyi üçüncülerden biri
olarak tur atlamayı bek-
leyecek. lLEİPZİG-AA

Milli futbolcu Cenk Tosun, Vincenzo
Montella’dan forma bekliyor

Milli halterciler Yıldızlar ve 15
Yaş Altı Avrupa Şampiyonası’nı
61 madalyayla tamamladı

Türkiye Futbol Federasyonu (TFF) Yö-
netim Kurulu, 2024-2025 futbol sezonuna
ilişkin birinci transfer ve tescil dönemi
başladı. TFF'den yapılan açıklamaya göre,
birinci transfer ve tescil dönemi, 24 Ha-
ziran 2024'te başlayıp 13 Eylül 2024'te
sona erecek. İkinci transfer ve tescil dö-
nemi ise 13 Ocak 2025'te başlayıp, 11
Şubat 2025'te bitecek. lİSTANBUL-AA

Yunanistan'da gerçekleştirilen Yıldızlar ve
15 Yaş Altı Avrupa Halter Şampiyonası'nı
milli sporcular 61 madalyayla tamamlarken,
15 Yaş altı kadın milli halterciler de takım
halinde Avrupa şampiyonluğu kazandı.
Yunanistan'da gerçekleştirilen Yıldızlar ve
15 Yaş Altı Avrupa Halter Şampiyonası'nı
milli sporcular; 14 altın, 23 gümüş ve 24
bronz olmak üzere 61 madalyayla tamam-
larken, 15 Yaş altı kadın milli halterciler
de takım halinde Avrupa şampiyonluğu
kazandı. Türkiye Halter Federasyonundan
yapılan açıklamaya göre, Selanik şehrinde
9 gün süren organizasyona 15 yaş altı ka-
tegorisinde 10 erkek, 10 kadın, yıldızlarda
da yine 10 erkek, 10 kadın sporcuyla
katılan Türkiye 14 altın, 23 gümüş ve 24
bronz olmak üzere toplam 61 madalya
kazanma başarısı gösterdi.

Müsabakalar sonucunda 15 yaş altı ka-
dınlarda milli halterciler takım olarak Av-
rupa şampiyonu oldu. Yıldız kadın ve
erkek halter milli takımları ise Avrupa
ikincilik kupasını kaldırdı. Açıklamada gö-
rüşlerine yer verilen Türkiye Halter Fede-
rasyonu Başkanı Talat Ünlü, Selanik'te ya-
pılan Avrupa Şampiyonası'nda önemli bir
başarıya imza attıklarını belirterek, "Tüm
sporcularımızı ve antrenörlerimizi gönülden
kutluyorum. Türk halterinin geleceği olan
sporcularımızın başarısı bizleri gururlan-
dırdı. Organizasyonda madalya kazanan
tüm sporcularımızı tebrik ediyorum. Umu-
yorum ilerleyen yıllarda bu başarımızın
üstüne koyarak yolumuza devam edeceğiz."
ifadelerini kullandı. lANKARA-AA
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A Milli Futbol Takımı'nın
kaptanı Çalhanoğlu, "Başın-
dan bu yana gruptan çıkma
hedefimiz vardı. Hala da
bu hedefimiz var. İstediği-
miz sonucu alamadık ama
her şey bitmedi." dedi.

Çalhanoğlu: İstediğimiz sonucu
alamadık ama her şey bitmedi
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900'lü yılların
başından iti-
baren Fransız

modasının etkisine gir-
meye başlayan saray
ve sokak Tanzimat dö-
neminden itibaren de-
ğişim göstermeye baş-
lamıştır. İstanbul moda
sözlüğüne yeni kelimeler gi-
rerken, Türk Edebiyatı'ndaki
hikaye ve romanlarda  “şık”
karakterler oluşturulmaya
başlanmıştır. Bu akım öyle-
sine çok tutulup benimsen-
miş ki,  şehrin kendi ismini
taşıyan bir ceket tasarlan-
mıştır. İstanbulin böylelikle
ortaya çıkmıştır.

Kıyafet reformları ile saray
koleksiyonları ortaya çıkıyor

Sultan II. Mahmut’un re-
formlarıyla hızlanan Osman-
lıdaki kılık kıyafet reform-
larla hızlanmış, milli saraylar
koleksiyonunun bir parçası
haline gelmiştir.  Asakir-i
Mansure-i Muhammedi-
ye’nin Geçit Töreni tablo-
sunda  askerlere pantolon
giydirilip, devlet görevlilerine
fes zorunlu kılınarak, me-
murlar için tek tip bir gö-
rüntü oluşturulmaya başlan-
dığı gözlenmektedir. .Baş-
larda tepki çeken fes zaman
içerisinde popülerleştikçe
halkın talebi karşılanamamış
ve Tunus ile Avrupa’dan fes
ithaline başlanmıştır. Yeni
giysilerin kalıpları ve kesim-
lerine yerli terziler henüz
hazır olmadığından İstiklal
Caddesi’nde Bon Marché, Ti-
ring, Mayer gibi Paris’ten
kumaş getiren dükkânlar ve
aralarında saraya dikiş diken
Parma’nın da bulunduğu pek
çok atölyeler hizmet vermeye
başlamıştır.

İstanbulin ilk önce
sivil memurlar için res-
mi kıyafet olarak be-
lirlenmiş, dik-düz ya-
kalı, bele kadar tek
sıra düğmeli olduğu
ve diz kapağına değin
uzandığı için kullanımı

oldukça rahat olmuştur.
Tanzimat' tan Meşrutiyet'e
kadar önce memur ünifor-
ması olarak tasarlansa da
zamanla halk tarafından da
benimsenmiştir. 
Dünya basınında
İstanbulin

İstanbulinin kullanımı el-
bette Abdülaziz zamanında
bitmez; ceket on dokuz ve
yirminci yüzyıllarda bir İs-
tanbul giysisi olarak yurt dışı
basının da oldukça dikkatini
çeker. Le Pays gazetesi Sultan
Abdülhamid’in Osmanlı-Ka-
radağ müzakereleri sırasında
sırtında siyah bir istanbulin
ve bir askeri manto, başında
bir fes ve ayağında sade si-
yah bir pantolonla zarifçe
devlet erkânını selamladığını
yazar. Le Temps, İstanbul
hükümetinin bir reform ger-
çekleştirerek istanbulin giy-
me zorunluluğunu kaldırdı-
ğını duyurur. Muhabirin “Bi-
zim piyade askerlerimizin
üniformasına benzeyen siyah
bir tunik” olarak tanımladığı
giysinin modasının geçtiği,
günün ideal kostümünün
“yumuşak renkte bir panto-
lon, yakası açık bir redingot,
dikkat çeken renkte bir kra-
vat ve ufacık bir fes” olduğu
belirtilir. L’Univers gazetesi
alaycı bir dille Türkiye’yi hep
reformları yürürlüğe koy-
makta zorlanmakla suçla-
dıklarını oysa ülkenin moda

konusundaki değişimlerde
hiç vakit kaybetmediğini ya-
zar. İstanbulini “Abdülaziz’in,
kaybettiği toprakların yasını
tutmak için icat ettiği söyle-
nen şu karanlık ve acıklı kı-
yafet” olarak tanımlayan ga-
zete bu sefer de memurların
giydiği redingot, jile ve pan-
tolonlara siyah renk sınırla-
ması getiren karara tepki
gösterir ve memurların ne-
den cenaze taşıyıcısı kostü-
müne mahkûm edildiğini
sorgular.

Almanya ve Osmanlı'nın
siyasi ilişkisinden rahatsız
olan Fransa, İstanbulini iğ-
neleme aracı olarak kullan-
mıştır. Napolyoncu olan La
Liberte gazetesi, I. Dünya
Savaşı'nın henüz devam et-
tiği 1915 yılında kaleme alıp
yayımladığı makalede  "Duy-
duğumuza göre şu ara Al-
maya'da Türk olan her şey
modaymış. Türk yemekleri
yeniyor, Türk kahvesi içiliyor,
okullarda Türkçe öğretili-
yormuş. İmparatorluk’ta ke-
sin altın işlemeli bir İstan-
bulin siparişi vermiştir" sa-
tırlarında o dönem Osmanlı
ile olumlu ilişkileri olan Al-
manya'yı eleştirmiş, Türk
giysisi İstanbulin'e vurgu ya-
parak özellikle bahsetmiştir.
Kiralık Konak 
ve İstanbulin

Edebiyattaki en iyi değer-
lendirmelerinden biri, bu ce-
ket üzerinden devir kıyası
yapan Yakup Kadri Karaos-
manoğlu'nun Kiralık Konak
kitabıdır. Sosyolojik, siyasi
ve kültürel anlamda sembo-
lize edilen İstanbulin giyildiği
dönem zarif, kibar bir dönem
olarak anılır. Redingot tipi
ceketle İstanbulini kıyaslayan
satırlar, yakın dönem Os-
manlı sosyal hayatına da ışık
tutar. Yakup Kadri'nin Kiralık
Konak kitabından alıntılarla
İstanbulin'in  kullanıldığı de-
virde ne kadar önem ve dik-
kat çektiğini aşağıdaki pa-
ragraflarla anlamak ve an-
latmak mümkündür.

İstanbul'da iki devir oldu;
biri İstanbulin; diğeri Redin-
gort devri... Osmanlılar hiçbir
zaman bu İstanbulin devrin-
deki kadar zarif, temiz ve
kibar olmadılar. Tanzimat-ı
Hayriye'nin en büyük eseri,
İstanbulinli İstanbul Efendi-

sidir. Bu kıyafet dünyaya
yeni bir insan tipi çıkardı ve
Türkler bu kıyafet içinde ilk
defa olarak vahşi Asya ile
haşin Avrupa'nın ara-
sında gayet hususi
yeni bir millet gibi
göründü." (Yakup
Kadri Karaosma-
noğlu, Kiralık Ko-
nak)

... Yüksek rüt-
beli devlet
adamlarının te-
sis ettikleri Os-
manlı kibarlığı-
nın kundağı can-
fes astarlı ve se-
rapa (baştanba-
şa) ilikli İstanbu-
lin idi. Sonra re-
dingot devri geldi
ve redingotu için-
den yarı uşak, yarı
kapıkulu, riyakar, adi
bir nesil türedi. Bu neslin
en yüksek, en kibar simala-
rında bile bir saray hademesi
hali vardı." (Yakup Kadri Ka-
raosmanoğlu, Kiralık Konak)

... Bunların elinde İstan-
bul'da konak hayatı birden-
bire köşk hayatına intikal

ediverdi. Ne yaşayışın ne dü-
şünüşün, ne giyinişin üslubu
kaldı; her şey gelenek dışına

çıktı; her beyni tatsız ve
soysuz bir arnuva ve

bir rokoko merakı
sardı; binalarımız,
eşyalarımız, elbi-
selerimiz gibi ah-
lakımız, terbiye-
miz de rokoko-
laştı..." (Yakup
Kadri Karaos-
manoğlu, Kira-
lık Konak)

İ s t a n b u l i n
adı verilen ce-
ket, Reşad Ek-
rem Koçu’nun
Türk Giyim Ku-
şam ve Süslenme

Sözlüğü’nde ise şu
şekilde geçmekte-

dir; Zar zor kolalı
gömlek içine girdikten

sonra bir de üzerine kas-
katı yaka ve boyun bağı ta-
karak, ecnebilerin de hazır
bulunduğu toplantılarda ezi-
yet ve işkence çeken yaşlı
devlet erkanı için İstanbullu
terziler tarafından Sultan
Abdülmecid zamanında icat

edildi. Redingotun içine ko-
lalı yakalı bir Fransız gömleği
giyip bir de kravat takmak
gerekirken istanbulinin göğ-
sü tamamen kapalıdır ve kir-
lendikçe değiştirilen iki par-
mak yükseklikte bir yaka
kullanmak yeterli olur.

İstanbulin kimi zaman bir
sosyal statü göstergesi, kimi
zaman ise yazar-seyyah Ed-
mundo de Amicis’in yorum-
ladığı gibi politik bir duruş
ifadesidir. Eski Türk kaftan,
Tanzimatçı Türk istanbulin
giyer. Sarıklı, kaftanlı Türk
abdest alıp gün batarken eve
döner oysa istanbulinli Türk
fotoğrafını çektirir, fransızca
konuşur ve akşamını tiyat-
roda geçirir. Yazarın “Her
sene binlerce kaftan kaybol-
makta ve binlerce İstanbulin
ortaya çıkmaktadır” sözü bu
değişiminin özetidir. İstan-
bulin giyildiği ve önemsen-
diği devirde bir Türk ekolü
olarak hafızalara ve tarihe
kazınarak bir şehrin adını
verdiği giysi olarak günü-
müzden gelecek nesillere ak-
tarılacak tarihi bir kültür
olarak kalmıştır.
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Bir devrin bir şehrin sembolü: İstanbulin
Osmanlı İmparatorluğu Tanzimat Dönemi’ni ve sonrasını iki devir olarak ayırmıştır. Bu iki devrin öncesini ve sonrasını kıyaslayabilmek için
ise dönemi temsil eden bazı özel  kıyafetler tasarlanıp giyilerek sembolleştirilmiştir. İstanbulin adı verilen ceket bu giysilerden birisi olarak
karşımıza çıkar. İlk önce bir üniforma olarak tasarlanmış daha sonra İstanbul  halkı tarafından benimsenerek kullanılmaya başlamıştır.
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